
Komisja Finansów Publicznych 
29 marca 2022 r. 

 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Wybiła godzina 16:00. Witam Państwa bardzo serdecznie na Komisji finansów Publicznych w dniu 29 
marca 2022 roku. Witam Panią Prezydent, Pana Prezydenta, Szanownych Państwa Radnych, 
Naczelników Wydziałów, Dyrektorów placówek oraz Gości, którzy dziś są z nami. Na początek 
tradycyjnie sprawdzimy obecność, na tej Komisji Finansów jest nas (niewyraźne), więc przeczytam po 
kolei Państwa Radnych i proszę o informowanie, czy ktoś jest już z nami. Pani Radna Karolina Chemicz-
Pałys? 
 
Radna Karolina Chemicz-Pałys 
Dzień dobry wszystkim, jestem. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dzień dobry. Pan Marek Gołosz? Pan Radny Marek Gołosz? Jeszcze nie ma. Pan Radny Jarosław 
Hajduk? 
 
Radny Jarosław Hajduk 
Dzień dobry, jestem. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pan Radny Grzegorz Kołodziejczyk? Pan Radny Andrzej Kściuczyk?  
 
Radny Andrzej Kściuczyk 
Dzień dobry, jestem. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pani Radna Iwona Oleksiak? Pani Radna Aleksandra Pabian? 
 
Radna Aleksandra Pabian 
Dzień dobry, jestem. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pani Radna Urszula Paździorek-Pawlik? 
 
Radna Urszula Pażdziorek-Pawlik 
Dzień dobry, jestem. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pani Radna Anita Skapczyk? 
 
Radna Anita Skapczyk 
Dzień dobry, obecna. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pan Radny Sławomir Sobociński? 
 
Radny Sławomir Sobociński 
Dzień dobry, jestem. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pan Radny Józef Twardzik? 
 
Radny Józef Twardzik 
Dzień dobry, obecny. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pan Radny Dariusz Wencepel? Pan Radny Sławomir Wróbel? 
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Radny Sławomir Wróbel 
Obecny, dzień dobry. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pani Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga? 
 
Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 
Jestem, dzień dobry. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
I Pan Radny Rafał Żelazny? 
 
Radny Rafał Żelazny 
Dzień dobry, obecny. 
 
Radny Marek Gołosz 
Dzień dobry, Marek Gołosz też zgłaszam się. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Super. Jeszcze Pan Radny Grzegorz Kołodziejczyk już jest widzę z nami. 
 
Radny Grzegorz Kołodziejczyk 
Dzień dobry, jestem. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pani radna Iwona Oleksiak dołączyła już? Jeszcze nie. I jeszcze Pan Radny Dariusz Wencepel? Dotarł? 
To na tą chwilę brakuje nam dwóch osób. 
 
Radny Dariusz Wencepel 
Ja jestem.  
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Jest już Pan Darek. 
 
Radny Dariusz Wencepel 
Obecny, Dariusz Wencepel. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję. Czyli (niewyraźne). Przechodzimy w takim razie do punktu 2 porządku obrad dzisiejszej 
Komisji Finansów, tutaj (niewyraźne) o przesunięcie dwóch punktów, które tutaj Państwu Radnym 
przekazałem, to będzie teraz punkt 4 i, przepraszam, 5 i 6 na nowym tutaj formularzu dotyczące 
Programu Ochrony Środowiska Miasta Tychy,  tak więc do tego wrócimy. Proszę o przyjęcie tego 
porządku obrad. Kto z Państwa Radnych jest przeciw? Kto się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za. 
Dziękuję. Przyszła Pani Radna jeszcze Iwona Oleksiak, tak że jesteśmy w komplecie. Dziękuję. 
Przechodzimy do punktu 3, jest to przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji Finansów Publicznych z 
dnia 25 stycznia 2022 roku. Kto z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? 
Jednogłośnie za. Dziękuję. Przechodzimy do punktu 4, jest to działalność i finanse Miejskiego Centrum 
Kultury. Tu dzisiaj z nami jest Pani Dyrektor, Pani Małgorzata Król. Wszystkie informacje otrzymaliście 
Państwo Radni na tablety. Tak więc Pani Dyrektor jest dzisiaj do dyspozycji, jeżeli są jakieś pytania, 
otwieram dyskusję w tym punkcie. 
 
Radny Rafał Żelazny 
Dzień dobry, Panie Przewodniczący, ja jedno pytanie, jeśli można do Pani Dyrektor? 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Jasne, pan Rafał Żelazny, proszę. 
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Radny Rafał Żelazny 
Tak, to znaczy, po pierwsze chciałbym pogratulować, bo wynik jest dużo lepszy niż na początku roku, 
tak, to ponad bodajże 170 000 jeśli dobrze pamiętam, czy mógłbym zadać pytanie, z czego ten dobry, 
relatywnie dobry wynik wynika, czy jest to także pochodna braku ewentualnie wydarzeń związanych z 
rokiem pandemicznym?  Dziękuję. 
 
Dyrektor Miejskiego Centrum Kultury Małgorzata Król 
Dzień dobry, witam Państwa bardzo serdecznie. Chciałam tylko dopytać o jakie 170 000 chodzi? 
 
Radny Rafał Żelazny 
Mówię o różnicy pomiędzy tymi jak otwieraliście Państwo rok, a jak zamykajcie ten rok. Z tego co 
pamiętam, zamknięcie to 283, tak, czy około 270 a otwarcie było na poziomie bodajże 170, tak, dobrze 
pamiętam? Proszę mnie poprawić bo nie mam przed sobą teraz tych liczb, ale no poprawiliście Państwo 
mówiąc krótko wynik, to mieliście Państwo na żółtym tle w pierwszych wierszach podsumowania 
tabelarycznego. W sumie to odszukam też. 
 
Dyrektor Miejskiego Centrum Kultury Małgorzata Król 
Tak, tak, tak, już sekundkę, tylko ja cały czas próbuję jakby doszukać się tej różnicy. Czy my mówimy o 
przychodzie?  
 
Radny Rafał Żelazny 
Tak, tak, ja już mówię, może żeby wszystko było jasne. Mówimy o stanie środków pieniężnych, tak, stan 
środków pieniężnych na początek roku 110. 
 
Dyrektor Miejskiego Centrum Kultury Małgorzata Król 
A, okej. 
 
Radny Rafał Żelazny 
A na koniec ponad 280 000, stąd moje pytanie. No oczywiście jest to dobry wynik, tutaj Pani Dyrektor 
(niewyraźne). 
 
Dyrektor Miejskiego Centrum Kultury Małgorzata Król 
Tak, tak,  już oczywiście przepraszam, potrzebowałam tutaj informacji o czym konkretnie rozmawiamy. 
Rzeczywiście udało się wypracować przychód w roku 2021, co w początkowych założeniach wydawało 
się dosyć trudne, ponieważ jak wszyscy wiemy, jest to jeszcze rok dotknięty dosyć wyraźnie pandemią 
i strategiczni sponsorzy, zwłaszcza do organizacji imprez kulturalnych nie byli, że tak powiem aktywni, 
natomiast udało się pozyskać pieniądze ze środków Ministerstwa Kultury na Tyski Festiwal 
Performance, a także udało się zorganizować kilka imprez biletowanych i od takich mikrosponsorów, 
które ostatecznie złożyły się na tą kwotę i na ten wynik tych 170 000. Tak że ja jestem, bardzo się cieszę, 
że w ogóle się udało cokolwiek dlatego, że planując plan finansowy nie zakładałam, że jakikolwiek 
przychód będzie realny. Tak że są to środki, przede wszystkim pozabudżetowe. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś pytania?  
 
Radny Rafał Żelazny 
Ja dziękuję, jeszcze tylko, jeśli mógłbym zapytać, czy tam jest taka pozycja pozostałe imprezy w kwocie 
ponad 650 000, pewnie byłoby nam łatwiej na przyszłość, bo to nie jest pytanie na dzisiaj, gdyby ta 
kwota na przykład chociażby była wskazana ile tych imprez w tej kwocie na przykład się odbyło.  
Oczywiście impreza imprezie nierówna, ale mamy tam taką znaczną pozycję kosztową ponad 650 000, 
ale to tylko uwaga techniczna, dziękuję. 
 
Dyrektor Miejskiego Centrum Kultury Małgorzata Król 
Oczywiście jak najbardziej zwykle ta szufladka pod tytułem inne imprezy merytoryczne jest 
zdecydowanie mniejsza. Natomiast chciałam się odnieść do tego, co już powiedziałam. To był rok 
pandemiczny  i bardzo dużo imprez zostało, właściwie plan działalności, który był zakładany na początku 
roku 2021 zupełnie odbiegał w finałowym, na finale od tego, co było zakładane. W związku z czym te 
inne imprezy merytoryczne to jest cały zestaw tych wydarzeń, których nie planowaliśmy jeszcze w 
styczniu, a które przyszło nam organizować. Teraz tak pokrótce wymieniam to, co mi przychodzi do 
głowy. Na pewno jest to koncert Mateusza Krzyżowskiego, na pewno jest to piknik "Postaw na nogi!", 
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jest to cykl imprez w ramach Tychy na lato, które jeszcze poprzedzały sam okres wakacyjny, czyli to, 
co się wydarzało do końca czerwca roku 2021. Jeśli Państwo sobie życzycie to ja mogę przesłać tę 
zawartość merytoryczną. 
 
(niewyraźnie) 
 
Radny Rafał Żelazny 
Nie, znaczy ja dziękuję. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję. Jeżeli nie ma więcej pytań, bardzo dziękujemy Pani Dyrektor za dzisiejsze spotkanie.  
 
Dyrektor Miejskiego Centrum Kultury Małgorzata Król 
Jeszcze tylko, jeśli Pan pozwoli, Panie Przewodniczący, chciałam się jeszcze odnieść do tego, co mówił 
Pan, Pan Rafał Żelazny, Miejskie Centrum Kultury w Tychach w 2021 roku zorganizowało blisko 700 
imprez i myślę, że ten stan finansowy, który tutaj mamy wykazany na koniec roku odzwierciedla w pełni 
to co zostało zrealizowane a rzeczywiście ta pozycja 650 000 w imprezach innych merytorycznych 
możemy, mogę takie takie sprawozdanie Państwu przedłożyć, gdyby była potrzeba. Dziękuję. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękujemy. W takim razie my idziemy dalej. Punkty 5 i 6 to są te dwa punkty przeniesione do przodu, 
tak że punkt 5, zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla 
Miasta Tychy na lata 2022-2025 z perspektywą do roku 2029. I od razu przeczytam również punkt 6, 
jest to zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia raportu z realizacji Programu Ochrony 
Środowiska dla Miasta Tychy na lata dwa tysiące 2013-1016 z perspektywą do roku 2020. I tu poproszę 
Panią Naczelnik Annę Warzechę. 
 
Naczelnik Wydziału Komunalnego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Anna Warzecha 
Dzień dobry, dzień dobry, Szanowni Państwo, dla tego punktu przygotowaliśmy tutaj krótką prezentację 
w celu omówienia i krótkiego zreferowania programu. Jeżeli mogłabym prosić o udostępnienie. 
Dziękuję. Szanowni Państwo, Program Ochrony Środowiska dla Miasta Tychy sam dokument i 
opracowanie go wynika bezpośrednio z przepisów ustawy Prawo ochrony środowiska, które narzuca 
na organ wykonawczy obowiązek opracowania tych dokumentów, natomiast Radę Gminy obliguje do 
przyjęcia Programu Ochrony Środowiska. Sam dokument, sam dokument jest opracowywany według 
ściśle określonych zasad. Jeżeli mogłabym prosić o kolejny slajd. Zgodnie z wytycznymi, wytyczne 
określone są przez Ministerstwo Środowiska po to, aby tego typu dokumenty były spójne i jednolite dla 
zarówno dla szczebla wojewódzkiego, powiatowego, jak i również gminnego. Głównie w tych 
dokumentach najważniejszą ideą jest to, aby cele, które są zawarte w programach, strategiach rozwoju 
czy programach dotyczących ochrony środowiska zarówno ze szczebla krajowego, regionalnego i 
gminnego zostały uwzględnione i kontynuowane. Jeżeli mogę prosić o kolejny slajd. Program jest 
dokumentem strategicznym i obowiązkowo podlega on opiniowaniu. W tym przypadku projekt tego 
Programu Ochrony Środowiska był opiniowany przez Zarząd Województwa Śląskiego, uzyskał on 
pozytywną opinię, uchwała w tym zakresie była podjęta 17 marca 2022 roku. Dodatkowo opiniowany 
był on również przez instytucje ochrony środowiska, zarówno przez Regionalnego Dyrektora Ochrony 
Środowiska w Katowicach, jak i również przez Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego. 
Oba te organy wypowiadały się również w zakresie obowiązku przeprowadzenia oceny strategicznej 
tego dokumentu i oba organy jednoznacznie odstąpiły od obowiązku przeprowadzenia tej oceny. 
Organy jednoznacznie odstąpiły od obowiązku przeprowadzenia tej oceny. Dokument ten podlegał 
również jeszcze konsultacjom społecznym. Te konsultacje społeczne były przeprowadzone w okresie 
od 21 lutego do 7 marca 2022 roku i w ramach tych konsultacji społecznych nie wpłynęły do tego 
dokumentu żadne uwagi. Ten dokument i tak jak już wspomniałam, jest dokumentem strategicznym i 
tutaj specjalistycznym. Miasto zleciło opracowanie tego dokumentu. Dla miasta dokument ten był 
opracowany przez Państwowy Instytut Geologiczny, Państwowy Instytut Badawczy z siedzibą w 
Warszawie z oddziałem w Sosnowcu  i jeżeli mogę prosić, to chciałabym oddać głos Pani Doktor 
Joannie Fajfer, która jest jedną ze współautorek tego dokumentu i krótko przedstawi zakres tego 
dokumentu. Nie wiem, czy Pani Joanna nas słyszy. Wiem, że jest. Jeżeli nie będzie to skrycie. 
 
Państwowy Instytut Geologiczny – Państwowy Instytut Badawczy dr Joanna Fajfer 
Dzień dobry, czy słychać mnie?  
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Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Słychać już.  
 
Państwowy Instytut Geologiczny – Państwowy Instytut Badawczy dr Joanna Fajfer 
Przepraszam za małe kłopoty techniczne. Czy ja mogę poprosić o kolejny slajd? Dziękuję. Prace nad 
programem ochrony środowiska dla miasta Tychy realizowane były w sposób etapowy. Punktem wyjścia 
dla każdego kolejnego etapu było zakończenie prac etapu poprzedzającego w taki sposób, aby 
umożliwić ich merytoryczne wykorzystanie w dalszej części opracowania. W pierwszej kolejności 
została opracowana struktura Programu Ochrony Środowiska zgodnie z założeniami wytycznych 
Ministerstwa Środowiska, a następnie została wytypowana grupa interesariuszy tego dokumentu. Do 
grupy interesariuszy zaliczono przedsiębiorstwa, które działają na terenie Miasta Tychy, spółdzielnie 
mieszkaniowe, a także jednostki miejskie. Kolejnym etapem opracowywania dokumentu było 
gromadzenie i weryfikacja materiałów i w tym etapie została opracowana dedykowana ankieta dla 
interesariuszy zgodna z ich kompetencjami, a także przeprowadzona została analiza już otrzymanych 
tych ankiet oraz informacji materiałów udostępnionych przez Urząd Miasta. W kolejnym etapie 
przeprowadzono również analizy obowiązujących przepisów prawnych oraz dokumentów 
strategicznych, a także dokumentów sektorowych, w aspekcie formułowania celów i kierunków działań 
w dalszej części programu. Ocena stanu środowiska na terenie Miasta Tychy została opracowana dla 
dziesięciu obszarów interwencji, to jest dla ochrony klimatu jakości powietrza, zagrożenia hałasem, pól 
elektromagnetycznych, gospodarowania wodami, gospodarki wodnościekowej, zasobów 
geologicznych, gleb, gospodarki odpadami i zapobiegania powstawaniu odpadów, zasobów 
przyrodniczych oraz zagrożeń poważnymi awariami. Charakterystyka każdego z tych obszarów 
interwencji przeprowadzona została w oparciu o model DPSIR, to znaczy, że każdy ten obszar zawierał 
takie podrozdziały jak siły sprawcze, presja, stan aktualny, wpływ, reakcja, odpowiedź, i efektem 
prezentowanych informacji była analiza SWOT, która wskazywała mocne i słabe strony wynikające z 
czynników wewnętrznych oraz szanse i zagrożenia, na które wpływają czynniki zewnętrzne. Mogę 
prosić kolejny slajd? I wnioski wypływające z analizy SWOT, jak również analizy przepisów prawnych i 
dokumentów strategicznych były niezbędne, aby wyznaczyć cel dla każdego z obszaru interwencji jeden 
lub kilka, kierunki interwencji, a także zadania, które zostały przedstawione w postaci harmonogramu 
rzeczowo finansowego. Również na tym etapie zostały przedstawione podmioty, które są 
odpowiedzialne za realizację tych zadań, a także w harmonogramie rzeczowo finansowym ujęto zadania 
własne realizowane przez Prezydenta Miasta oraz zadania monitorowane,  czyli to są zadania, które są 
realizowane przez interesariuszy Programu Ochrony Środowiska. I dla poszczególnych zadań zostały 
wskazane zarówno kwoty szacowane do zrealizowania, jak również źródła finansowania. Mogę 
poprosić o kolejny slajd? Ogółem sformułowano 19 celów dla obszarów interwencji, którym przypisano 
34 kierunki interwencji oraz 197 zadań. Obszarami priorytetowymi, poproszę o kolejny slajd, będzie 
ochrona klimatu i jakości powietrza, zagrożenia hałasem oraz gospodarka odpadami i zapobieganie 
powstawaniu odpadów. I na te trzy obszary priorytetowe przeznaczone są środki finansowe znacznie 
większe niż dla pozostałych obszarów, przy czym przy konstruowaniu harmonogramu rzeczowo 
finansowego tutaj okres 8 lat został podzielony na dwa etapy obejmujące lata 2022-2025 oraz etapy do 
roku 2029. W przypadku zagrożenia hałasem tutaj są największe środki finansowe niezbędne do 
realizacji zadań z tego obszaru interwencji i będą one się skupiały przede wszystkim na poprawie 
klimatu akustycznego miasta, poprzez właśnie budowę, rozbudowę czy modernizację ciągów 
komunikacyjnych, a także wdrażanie inteligentnego systemu zarządzania i sterowania ruchem. W 
przypadku ochrony klimatu jakości powietrza tutaj dużo środków będzie związane z takimi działaniami 
jak termomodernizacja budynków, a także, a także jeszcze zmiany transportu w stosunku do pojazdów, 
alternatywne formy transportu w stosunku do pojazdów spalinowych. I jeszcze gospodarka odpadami, 
tutaj bardzo, około prawie 80% środków będzie  przeznaczone na doskonalenie systemu selektywnego 
zbierania odpadów. Mogę prosić kolejny slajd? Monitoring realizacji Programu Ochrony Środowiska 
będzie oparty na opracowanych 58 wskaźnikach dla wszystkich obszarów interwencji, które wcześniej 
wymieniłam i w oparciu o ten monitoring będzie możliwość oceny w zakresie określenia stopnia realizacji 
przyjętych celów i kierunków działań, określenia stopni zaawansowania w wykonywaniu zadań 
wymienionych w harmonogramie, wskazania istnienia rozbieżności, a także wskazanie analiz przyczyn 
występowania tych potencjalnych rozbieżności. Jeszcze chciałam dodać, że z realizacji Programu 
Ochrony Środowiska w cyklu dwuletnim będą opracowywane raporty, które będą przedstawiane Radzie 
Miejskiej oraz będą kierowane do Urzędu Marszałkowskiego Województwa Śląskiego. Dziękuję. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękujemy. Pani Naczelnik jeszcze nie słychać, mikrofon. Czyli jeszcze uzupełni Pani, tak? Proszę. 
Nie słychać Pani. 
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Naczelnik Wydziału Komunalnego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Anna Warzecha 
Halo, a teraz?  
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Teraz tak. 
 
Naczelnik Wydziału Komunalnego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Anna Warzecha 
Ponieważ tutaj oba punkty razem, to jeszcze tutaj chciałam powiedzieć, że w kolejnym punkcie 
przedstawiamy Państwu raport z realizacji dotychczas obowiązującego Programu Ochrony Środowiska, 
gdzie w załączniku do tej uchwały przedkładamy szczegółowy opis z realizacji zadań, które były w 
starym programie wyszczególnione. Tak że jeżeli będą jakieś pytania, to postaram się udzielić 
odpowiedzi.  
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję. Otwieram dyskusję dla punktu 5 i 6. 
 
Radny Marek Gołosz 
Marek Gołosz, chciałem zapytać. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pan Radny Marek Gołosz, proszę. 
 
Radny Marek Gołosz 
Ja mam pytanie do Pani Naczelnik, czy w tym obszarze ochrona klimatu jakości powietrza, czy miasto 
zamierza w końcu kupić, zakupić lub wynająć dron do kontroli łamania przepisów antysmogowych, na 
które już tyle lat czekam i miasto też czeka i mieszkańcy.  
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pani Prezydent Hanna Skoczylas. 
 
Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 
Jeżeli można, to wyręczę panią naczelnik. Nie, budżet tegoroczny nie przewiduje zakupu drona. Myślę, 
że Pan Radny ten budżet sobie przejrzał i widzi, że takiej pozycji nie ma. Zamierzamy w najbliższym 
czasie wziąć udział  w takim projekcie, który jest organizowany przez GZM dotyczący dronowej szkoły 
prototypowania, czyli zastosowania dronów w różnych aspektach życia miasta. Natomiast, i myślę, że 
dopiero doświadczenie przy udziale ekspertów w tym projekcie pozwoli nam tak naprawdę na ocenę 
tego, do jakich, do jakich aspektów życia mieszkańców miasta możemy ewentualnie ten dron 
wykorzystać. Jeżeli chodzi o tę kontrolę, Panie Radny, to tylko dodam, że nie potrzebujemy też do tego 
drona, robimy takie kontrole na bieżąco, kontrole u osób, które ewentualnie palą w swoich, w swoich 
domach nie tym co trzeba. Były niestety z uwagi na okres pandemii zawieszone, ale od początku roku 
pomimo tego przyjęliśmy taką inną formę. Wysyłamy tam, gdzie wiemy, że źródło ciepła nie było 
wymienione wysyłaliśmy pisma z prośbą o złożenie stosownego oświadczenia i ze zrobieniem zdjęcia 
pieca, z przesłaniem informacji, kiedy ten piec był wymieniony. Sytuacja, chyba były dwie takie sytuacje 
na 40 parę wysłanych wniosków w pierwszym okresie, sytuacja, kiedy ktoś nam, kiedy ktoś nie 
zareagował na naszą uprzejmą prośbę i ponowną również, przesłaliśmy wniosek do Straży Miejskiej, 
wskazując już konkretne miejsce, Gdzie ta kontrola ma się odbyć. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję. 
 
Radny Marek Gołosz 
Ad vocem mogę, Marek Gołosz?  
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Proszę, Panie Radny. 
 
Radny Marek Gołosz 
Pani Prezydent, chyba specjalistów do tego nie trzeba, żeby wiedzieć do czego służy ten dron i w czym 
może pomóc. Miasta ościenne tutaj już dawno korzystają z tego urządzenia i myślę, że mieszkańcy nasi 
też mogliby korzystać z tego urządzenia. Ułatwiłoby to sprawę kontrolowania. Tu nie chodzi o piece, o 
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wymianę pieców, tylko chodzi o to, czym palą ludzie w tych piecach, bo w każdym piecu można spalić 
plastik, czy coś, czy gumę, czy coś co nie powinno się palić w tym piecu  oprócz węglem na przykład. I 
myślę, że skoro miasta ościenne mają już i w Polsce też korzystają z tego drona, to nie rozumiem, 
dlaczego nasze miasto nie może też z takiego urządzenia korzystać, tak. Usprawniłoby to, do mnie, 
dochodzą takie głosy, że ludzie zgłaszają oczywiście, że jest podejrzenie palenia czegoś gdzieś tam w 
sąsiednich w domostwach, i przyjeżdżają na kontrolę strażnicy i to słabo to wygląda według opinii tych 
właśnie ludzi, którzy mi o tym opowiadają. A ten dron mógłby, mieliśmy przykład tego drona, już była 
taka akcja przeprowadzana i ten dron w mojej ocenie jak najbardziej a też Radnych, którzy z Komisji 
Finansów jeszcze na początku wszyscy razem chętnie popierali ten temat, jednogłośnie można 
powiedzieć, tylko w ostatnim, w grudniu, w miesiącu grudniu w ostatnim moim wniosku, kiedy składałem 
ten wniosek no to tam kilku się Radnych wyłamało, między innymi Pan Grzegorz Kołodziejczyk, Pani 
Pabian się wtrzymała, Pani Urszula Pawlik się wstrzymała, Pan Sobociński i Pan Twardzik także się 
wstrzymali, ale poprzednie wnioski były akceptowane,  były przez wszystkich Radnych akceptowane 
jeżeli, z tego co pamiętam. Tak że myślę, że miasto tutaj powinno zabiegać o takiego drona, żebyśmy 
oddychali czystym powietrzem w naszym mieście i żebyśmy wyeliminowali ludzi, którzy łamią te 
przepisy, bo no, nie da się ukryć, że są to substancje szkodliwe rakotwórcze, których byśmy nie chcieli 
mieć w naszym mieście, tak, więc przynajmniej w ten sposób moglibyśmy wyeliminować, a to od kilku 
lat staram się o tego drona i tak jakby nie wiem, czy to mi robią, robi miasto na złość, bo ja tu składam 
wniosek, czy po prostu nie ma chęci, żeby poprawić jakość powietrza w tym mieście. 
 
Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 
Myślę, Panie Radny, że nikogo nie trzeba przekonywać, że dron sam w sobie problemu nie rozwiązuje, 
bo dron tylko ewentualnie wskazuje, gdzie następuje spalanie niewłaściwymi, no niewłaściwym, tak, 
jakby produktem. Natomiast i tak trzeba wykonywać specjalistyczne badania, więc myślę, że my 
działamy troszkę w inny sposób, stawiamy na edukację mieszkańców, stawiamy na realizację różnych 
programów, o których Państwa na bieżąco informujemy i o możliwościach wymiany źródeł ciepła, ale 
też na edukację dotyczącą tego, w jaki sposób należy zadbać o komfort życia w Mieście Tychy, i 
powtórzę tylko tyle, że na dzisiaj nie mamy w budżecie środków na zakup drona, specjalistyczny dron 
to jest, to nie jest w tej chwili 50 000 złotych, tylko ze specjalistycznymi, ze specjalistycznymi głowicami 
to już jest dużo wyższa kwota w granicach około z tego co ostatnio kojarzę 200 000 złotych. Tak jak 
powiedziałam, będziemy brać udział w programie takim pilotażowym. Być może pojawią się środki na 
zakup tego drona i jak już naprawdę nie będziemy mieć innych sposobów na to, żeby walczyć o czyste 
powietrze w Tychach, a takie możliwości się pojawią to niewykluczone, że z tej propozycji nie 
skorzystamy. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję bardzo. 
 
Radny Marek Gołosz 
Marek Gołosz, jeszcze jedno mam pytanie. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pan Radny Marek Gołosz, proszę. 
 
Radny Marek Gołosz 
Pani Prezydent, czy w takim razie, skoro nie ma w budżecie zaplanowanego zakupu tego drona, czy 
miasto przystanie na wniosek mój, który złożyłem w budżecie obywatelskim w tym roku, właśnie się 
zakończył chyba w zeszłym tygodniu, to jest składanie tych wniosków. Ponawiam ten wniosek, bo to już 
nie pierwszy i teraz mam pytanie, czy miasto pozwoli zadecydować mieszkańcom naszego miasta, czy 
chcą takiego drona do kontroli łamania przepisów właśnie tutaj antysmogowych, bo jeżeli mieszkańcy 
chcą takiego drona, to proszę go na etapie weryfikacji nie wyrzucać z tego głosowania, niech 
zadecydują mieszkańcy, a nie urzędnicy, którym się wydaje, że sprawa jest załatwiona, bo można 
edukować ludzi, bo można wysłać kogoś na kontrolę. Jeszcze mam pytanie Pani Prezydent, a ile 
złapano osób, ile przeprowadzono może kontroli takich specjalistycznych z badaniem czym palono po 
zgłoszeniu w piecach właśnie domów jedno lub wielorodzinnych w tym okresie grzewczym, ma Pani 
takie statystyki może?   
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Nie słychać Pani Prezydent. 
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Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 
Przepraszam. Pani Naczelnik taką informację ma przynajmniej z tego ostatniego okresu. Nie chciałabym 
się mylić, około 74, 90 Pani Naczelnik bardzo... 
 
Naczelnik Wydziału Komunalnego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Anna Warzecha 
94. 
 
Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 
94, okej. 
 
Radny Marek Gołosz 
Ale 94 kontrole, tak?  
 
Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 
Tak. 
 
Radny Marek Gołosz 
Przeprowadzone z badaniem do ekspertyzy, tak?  
 
Naczelnik Wydziału Komunalnego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Anna Warzecha 
Nie, nie, nie, nie, nie (niewyraźnie).  
 
Radny Marek Gołosz 
No to proszę powiedzieć z ekspertyzą ile było kontroli. 
 
Naczelnik Wydziału Komunalnego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Anna Warzecha 
To znaczy takich konkretnych danych z ekspertyzą jeżeli chodzi o sezon to nie mamy, bo to jest sezon 
grzewczy rozpoczyna się od przełomu roku, czyli od gdzieś tam października do końca marca, 
podsumujemy tą, podsumujemy ten okres czasu i przedłużymy stosowne wyjaśnienia. 
 
Radny Marek Gołosz 
Ale jak to nie ma Pani Naczelnik informacji ile było przeprowadzonych kontroli?  
 
Naczelnik Wydziału Komunalnego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Anna Warzecha 
Mam informację ile było przeprowadzonych kontroli, natomiast kontrole przeprowadzane są zarówno 
przez Urząd Miasta przez nasz Wydział, jak i również przez Straż Miejską. Straż Miejska podejmuje 
również zarówno te kontrole interwencyjne, jak i kontrole w ramach ekopatrolu. Jeżeli chodzi o kwestie 
i one są na bieżąco wykonywane. Pyta Pan o ilość kontroli przeprowadzonych z sezonie grzewczym, 
tak jak mówię, podsumujemy to, ponieważ do końca marca gdzieś tak ten sezon grzewczy uznajemy, 
no jeszcze kwiecień też jest miesiącem, w którym ludzie palą, w związku z czym za ten okres czasu 
przeprowadzimy taką stosowną analizę i przedłożymy sprawozdanie Państwu ile kontroli zostało 
przeprowadzone w całym okresie w tym sezonie grzewczym. 
 
Radny Marek Gołosz 
A może mi Pani Naczelnik powiedzieć do dnia dzisiejszego, czy ma Pani taką informację?  
 
Naczelnik Wydziału Komunalnego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Anna Warzecha 
Mogę powiedzieć z całą pewnością, za te kontrole, które przeprowadziliśmy my jako Wydział w ramach 
tego postępowania, o którym powiedziała Pani Prezydent to za ten okres czasu od początku roku mamy 
96 takich kontroli.  
 
Radny Marek Gołosz 
Ale proszę mi powiedzieć, proszę sprecyzować czy kontroli takich, gdzie wysłano próbkę badania do 
ekspertyzy. 
 
Naczelnik Wydziału Komunalnego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Anna Warzecha 
O których powiedziała pani Prezydent. 
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Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 
Panie Radny. Przepraszam Pani Naczelnik. Panie Radny, Pani Naczelnik powiedziała, że zbierzemy 
dla Państwa takie dane i przedstawimy je kompleksowo. Tak że proszę nam dać chwilkę czasu, 
wystąpimy dodatkowo do Straży Miejskiej i damy Państwu taką informację. 
 
Radny Marek Gołosz 
Ale to rozumiem, że nie macie Państwo takich danych, czyli no można powiedzieć, że... 
 
Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 
W tym momencie nie. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Panie Radny, te dane będą zebrane w takim razie, Pani Prezydent powiedziała i zostaną przekazane, 
więc myślę, że ten temat wyczerpaliśmy i polecimy dalej.  
 
Radny Marek Gołosz 
Ja, Panie Przewodniczący nie wyczerpałem tematu Ochrony Środowiska i dbanie o powietrze dla 
mieszkańców, więc proszę nie przerywać mi tutaj tej rozmowy. Na dzień dzisiejszy nie macie Państwo 
żadnej informacje na temat ile kontroli specjalistycznych takich z badaniem oddano. Mam, zadałem 
pytanie jeszcze odnośnie drona, który składałem w budżecie obywatelskim. Czy Miasto będzie mi 
blokować ten wniosek, żeby mieszkańcy zadecydowali w głosowaniu, czy nie?  
 
Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 
Panie Radny, Miasto nigdy nic nie blokuje. Procedura jeżeli chodzi o budżet obywatelski trwa i te wnioski 
po głosowaniu będą analizowane.  
 
Radny Marek Gołosz 
To proszę mi powiedzieć Pani Prezydent, dlaczego w zeszłym roku jak składałem wniosek, został 
odrzucony też ten wniosek? 
 
Radny Józef Twardzik 
Bo był niezasadny. 
 
Radny Marek Gołosz 
Niezasadny, ochrona środowiska, niezasadny, dbanie o powietrze w mieście dla mieszkańców, żeby 
oddychali kto to powiedział? Proszę się przyznać. 
 
(niewyraźne)  
 
Radny Józef Twardzik 
Mogę zabrać głos, Twardzik. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Proszę, Pan Józef Twardzik. 
 
Radny Marek Gołosz 
Pan Twardzik powiedział, tak, że nie zasadny wniosek? 
 
Radny Józef Twardzik 
Panie Radny... 
 
Radny Marek Gołosz 
O zakup drona. 
 
Radny Józef Twardzik 
Ja się muszę ustosunkować do Pana wypowiedzi. Nie ma Pan kompetencji, nie ma Pan uprawnień, 
żeby w swoich wypowiedziach wydawać polecenia. Polecenie wydał Pan "gmina powinna", polecenie 
wydał Pan w stosunku do mojej osoby "Pan powinien przeprosić". Polecenie wydał Pan w stosunku do 
Pana Prezydenta "Pan powinien". To jest jedna sprawa. Nie ma Pan uprawnień i wychodzi Pan przed 
swoje kompetencje. Poruszył Pan sprawę budżetu obywatelskiego. Wszystkie wnioski składane przez 
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mieszkańców w ramach budżetu obywatelskiego są opiniowane, weryfikowane przez naczelników 
wszystkich wydziałów Gminy Miasta Tychy. I proszę się tym kierować. Nie może Pan mówić, że 
mieszkańcy zgłoszą wniosek i wniosek musi być wykonany, bo Pan tak sobie uważa. Niech się Pan 
zastanawia nad swoimi wypowiedziami. Ja będę obserwował w najbliższym czasie Pana zachowanie. 
Jeszcze raz mówię, nie ma Pan kompetencji i uprawnień, żeby wydawać polecenia. Dziękuję. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję. 
 
Radny Marek Gołosz 
Czy mogę jeszcze, Panie Przewodniczący, ad vocem?  
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Tak. A jeszcze tu Pan Radny Sławomir Sobociński się zgłaszał, czy już nie? To proszę Panie Radny 
(niewyraźnie) 
 
Radny Sławomir Sobociński 
Ja dziękuję na razie, posłucham co jeszcze Pan Gołosz chce powiedzieć. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pan Radny Marek Gołosz, proszę. 
 
Radny Marek Gołosz 
Ja powiedziałem odnośnie wniosku, że powinien być poddany pod głosowanie, a nie powiedziałem, że 
ma być zrealizowany. Jeżeli mieszkańcy sobie naszego miasta życzą tego, żeby było takie urządzenie, 
które pomoże w poprawie powietrza no to myślę, że mogliby o tym decydować mieszkańcy, tak? A jak 
słyszę, że ktoś mówi, że to jest bezzasadny wniosek no to nie mam pytań zresztą. 
 
Radny Józef Twardzik 
Po raz kolejny Pan używa słowa "powinien być". Po raz kolejny Pan użył słowa "powinien być".  Wydaje 
Pan polecenie, którego Pan nie ma i nie ma Pan uprawnień.  
 
Radny Marek Gołosz 
O tym powinni decydować mieszkańcy, czy powinien być ten wniosek realizowany, czy nie. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Panie Radny, te wszystkie wnioski w budżecie są realizowane poprzez ocenę merytoryczną, a później 
są poddane głosowaniu. (niewyraźne) doskonale Pan wie o tym. 
 
Radny Marek Gołosz 
Ale to nie jest tak jak Pan mówi. Nie wszystkie wnioski są poddane pod głosowanie. Wszystkie wnioski, 
niektóre wnioski są i projekty są weryfikowane i odrzucane na etapie weryfikacji. 
 
Radny Józef Twardzik 
Bo jeżeli nie mają uzasadnienia, to są odrzucane, słyszy Pan? 
 
Radny Marek Gołosz 
No to pytam Komisję w takim razie serdecznie pytam i tutaj Szanowną Komisję pytam, jakie 
uzasadnienie musi być, żeby był dron, który może poprawić powietrze mieszkańcom w Tychach, jakie 
to musi być uzasadnienie?  
 
Radny Grzegorz Kołodziejczyk 
Dyskusja jest? Radny Grzegorz Kołodziejczyk, proszę o głos. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Radny Grzegorz Kołodziejczyk, proszę. 
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Radny Grzegorz Kołodziejczyk 
No jest tutaj taka dziwna dyskusja. Tak jak powiedział Pan Twardzik, no my nie mamy takich 
kompetencji, żeby nakazać. Oczywiście zasady są takie, że są wolne wybory, są wybrani Radni i oni 
reprezentują mieszkańców, i oni proponują rozwiązania. Te rozwiązania albo są akceptowane, albo nie. 
Jeżeli są akceptowane, to wtedy dopiero Rada Miasta składałaby, albo jest projekt uchwały i tak dalej i 
tak dalej i wtedy może, może to zrealizować Prezydent Miasta Tychy, jeżeli jest to oczywiście zasadne. 
Ja już kiedyś mówiłem, że w mieście są przychody i są wydatki. Jeżeli jesteśmy przeciwko przychodom 
to nie mówmy tutaj o wydatkach. I na tym bym chciał zakończyć moją wypowiedź. Dziękuję. 
 
Radny Marek Gołosz 
Mam pytanie ad vocem do Pana Kołodziejczyka. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pan Radny Marek Gołosz. 
 
Radny Marek Gołosz 
Czy Pan Radny Kołodziejczyk popierał wniosek, który składałem wcześniej  jeszcze jak był Pan 
członkiem Klubu Radnych PiS, czy popierał Pan wniosek o zakup drona?  
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pan Radny Grzegorz Kołodziejczyk. 
 
Radny Grzegorz Kołodziejczyk 
Panie Gołosz, jeszcze raz. Pan od czterech lat, czy trzech, nie popiera żadnych przychodów. Jak Pan 
będzie popierał przychody będę popierał Pana wydatki i to powiedziałem parę sesji temu i tego będę 
się trzymał. Dziękuję. 
 
Radny Marek Gołosz 
Jeszcze raz zadam pytanie, jeżeli mogę, czy jak był Pan członkiem Prawa i Sprawiedliwości, Klubu 
Radnych PiS w Radzie Miasta, czy akceptował Pan wniosek o zakup drona, czy może Pan 
odpowiedzieć? To proste pytanie.  
 
Radny Grzegorz Kołodziejczyk 
Tak, Panie Gołosz, kiedyś byłem w harcerstwie, to było ZHP, to było w podstawówce, potem poszedłem 
do szkoły średniej i zrobiono z tego HSPS, Harcerska Służba Polsce Socjalistycznej i powiedzmy, że 
tak mnie wyrzucono z tego, a może bardziej ja zrezygnowałem, jak wyście mnie wyrzucili, bo nie 
składałem kwiatków. Tyle mam Panu do powiedzenia. Bez odpowiedzi, żadnej do Pana odpowiedzi nie 
będzie. Niech Pan waży na słowa, niech Pan uważa, o czym Pan mówi i niech Pan da spokój. 
Powiedziałem Panu, jaka jest procedura, powiedział Panu Pan Józef Twardzik jakie są procedury i tego 
się będę trzymał.  
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Szanowni Państwo, Komisja Finansów oczywiście służy do wymiany poglądów, ale trzymajmy się tutaj 
tematu wiodącego.  
 
Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Urszula Pawlik mogę prosić jeszcze o głos?  
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pani Radna Urszula Paździorek-Pawlik, proszę. 
 
Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Jeśli dobrze pamiętam i proszę Panią Prezydent i Panią naczelnik o sprostowanie, przecież myśmy 
zrobili próbę wypożyczenia czy wydzierżawienia dronu i efekty tej pracy tego dronu były ocenione i one 
tak naprawdę niewiele wniosły. Czy się mylę? Bardzo proszę o sprostowanie Panią Naczelnik. 
 
Naczelnik Wydziału Komunalnego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Anna Warzecha 
Tak, była podjęta próba, nie pamiętam, bodajże to był rok 2019 bądź 2020, już nie pamiętam dokładnie, 
wynajmowaliśmy takie urządzenie od firmy, przeprowadziliśmy za pomocą tego urządzenia kilka takich 
można powiedzieć sesji pomiarowych, gdzie okazało się, że po pierwsze były kwestie problematyczne 
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ze względu na to, iż te loty odbywały się, tym urządzeniem, odbywały się w porach albo wczesno 
porannych, albo w ogóle w porze dziennej, bo nie mogliśmy wówczas na ten moment latać w porze 
wieczornej, czy w porze nocnej wtedy, kiedy tak naprawdę paleniska się rozpalają i w tym momencie 
największa jest ta emisja do powietrza. Było przeprowadzonych kilka takich sesji pomiarowych. Nie 
udało, jeżeli dobrze pamiętam, to w oparciu o to było przeprowadzone, później były przeprowadzone 
takie regularne kontrole, jakie my przeprowadzamy, ponieważ okazuje się, że jest przeszkoda w postaci 
takiej formalnoprawnej. Samo badanie przeprowadzone przez ten dron nie jest dowodem w sprawie. 
Nawet jeżeli się okaże, że na podstawie przeprowadzonego badania wyjdą przekroczenia pewnych 
wskaźników, to jedynie może to nam posłużyć jako informacja, że w danym, pod danym adresem może 
być, dzieje się coś niepokojącego, więc i tak kontrola w postaci czy to Straży Miejskiej, czy też ekopatrolu 
musi pójść do takiego domu, przeprowadzić rutynową kontrolę, pobrać próbę z paleniska do analizy i 
dopiero ewentualnie po potwierdzeniu przez laboratorium czy w danym palenisku doszło do spalania 
substancji niedozwolonych będzie możliwa, będzie mogła być podjęta interwencja, która zostanie 
zakończona ewentualnie jakimś postępowaniem mandatowym czy karnym.  
 
Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję. 
 
Radny Marek Gołosz 
Mogę, czy mogę, Panie Przewodniczący, ad vocem?  
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pan Rady Marek Gołosz, proszę. 
 
Radny Marek Gołosz 
No dziękuję za to pytanie Pani Radna, ja tylko tak naprawdę się zastanawiam, bo wydaje mi się, że to 
Pani powinna tutaj najbardziej nas wspierać jeżeli chodzi o to, bo naprawdę z tych wszystkich osób, 
które się wstrzymały albo były przeciw, to ubolewam najbardziej, że to Pani tutaj się wstrzymała przy 
tym zakupie tego drona, myślałem, że to Pani będzie tutaj orędowniczką jeżeli chodzi o walkę z tą 
właśnie, z tymi sytuacjami takimi jeżeli chodzi o spalenie nieczystości. No ale to już pomijam. Chciałem 
powiedzieć, Pani Naczelnik, że w okresie zimowym to nie jest tak, że tak najbardziej w nocy się pali, bo 
jak jest zima to palimy w piecach cały dzień jak jest zimno, to nie jest tylko tak, a jeżeli chodzi o wynik 
tego badania, które było wtedy przeprowadzone tym dronem to ja pragnę przypomnieć, że na sesji Rady 
Miasta padła informacja o tym, że zostaną w tych dniach przeprowadzone kontrole. No i co się stało? 
W mediach społecznościowych była informacja podana wszędzie wszystkim ludziom, że od tego dnia 
będą kontrole dronem. I co zrobili ludzie? Ja byłem na takiej kontroli, bo byłem bardzo zainteresowany 
tym tematem. I co zrobili ludzie? Strażnik Miejski powiedział wtedy, pamiętam jak dziś, że tutaj nie ma 
co badać, bo ponieważ ludzie ze strachu wygasili kominy, wygasili piece, z kominów nie leci żaden dym, 
tak że nie było co badać, bo takie kontrole jak chcemy rzetelnie przeprowadzić, to nikt o tym nie powinien 
wiedzieć, bo jeżeli my kogoś uprzedzimy o tym, że w tym dniu będzie kontrola no to wiadomo, że nikt 
nie spali nieczystości, tylko spali to wtedy, kiedy będzie wiedział, że takich kontroli nie ma, nie? No to 
jest oczywiste. Ja nie wiem jak można mówić o takiej kontroli i się tym chwalić, że były przeprowadzone 
jak myśmy uprzedzali o tym. 
 
Naczelnik Wydziału Komunalnego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Anna Warzecha 
Jeżeli mogłabym jeszcze jedno zdanie tylko. Jeżeli dobrze pamiętam, jeżeli dobrze pamiętam tamten 
czas, to na pewno było wspomniana informacja o tym, że planujemy wykorzystanie i taki pilotażowy 
program będzie wdrażany, ale na pewno nie były wskazane,  że w mieście będą przeprowadzane tego 
typu badania, ale na pewno nie były tak, z tego co pamiętam, wskazane konkretne okolice, miejsca, czy 
te gdzie takie, gdzie takie pomiary będą wykonane.  Tak że no nie wiem, do końca się tutaj z Panem 
nie zgodzę. 
 
Radny Marek Gołosz 
Czy mogę jeszcze, Marek Gołosz?  
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Proszę. 
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Radny Marek Gołosz 
Pani Naczelnik, ja sobie dobrze przypominam, że informacja na pytanie moje zadane na sesji Rady 
Miasta Pani Wiceprezydent powiedziała oczywiście, że nie miejsca i domy, które będą kontrolowane, 
przecież to jakiś absurd jest, tylko, że od dnia, ja już teraz nie pamiętam, czy to było od poniedziałku, 
że będą kontrole, ale w mediach społecznościowych wszyscy w mieście wiedzieli o tych kontrolach i 
dlatego taki był wynik tych kontroli. A proszę mi powiedzieć w takim razie, dlaczego inne miasta 
korzystają z tego?  Korzystają bo jest to przydatne urządzenie, które wspomaga. Ja nie mówię, żeby 
wyeliminować inny sposób kontroli przez strażników miejskich, ale to jest kontrola, która pomoże 
sprawdzić więcej kominów, więcej domostw, tak, więcej, bo dronem przyleci w ciągu godziny 
dwadzieścia domów i sprawdzi. A ile macie kontroli? Na moje pytanie nie zna Pani odpowiedzi, ile 
kontroli przeprowadzonych jest specjalistycznych. Dlatego taki dron bardzo proszę w imieniu 
mieszkańców proszę poddać przynajmniej pod ocenę i głosowanie w budżecie obywatelskim.  Dziękuję. 
 
Radny Józef Twardzik 
O cieszy mnie to, że już Pan teraz powiedział, proszę poddać, a nie wydał Pan polecenia. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Projekt został złożony Panie Radny, więc to już w gestii tutaj oceniających te wnioski. Wracamy jeszcze 
do tematu tutaj w punktach 5 i 6. Czy są jeszcze jakieś pytania? Jeżeli nie ma, proszę o zaopiniowanie 
projektu uchwały. W punkcie 5 jest trochę uchwała w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska 
dla Miasta Tychy na lata 2022-2025 z perspektywą do roku 2029. Czy ktoś z Państwa Radnych jest 
przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję. Przechodzimy do 
zaopiniowania projektu uchwały w punkcie 6. Jeszcze raz przeczytam. Przyjęcie raportu z realizacji 
Programu Ochrony Środowiska dla Miasta Tychy na lata 2013-2016 z perspektywą do roku 2020. Czy 
ktoś z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję 
ślicznie. Przechodzimy do punktu następnego. 
 
Naczelnik Wydziału Komunalnego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Anna Warzecha 
Bardzo dziękuję. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały numer XXXIV/650/21 Rady Miasta Tychy z 
dnia 16 grudnia 2021 roku w sprawie ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych 
udzielanych w 2020 roku z budżetu Miasta Tychy dla Miejskiego Zarządu Budynków Mieszkalnych w 
Tychach. Pan Naczelnik, proszę. 
 
Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 
Dzień dobry, Szanowni Państwo, w związku z pozyskaniem przez miasto środków z funduszu dopłat z 
Banku Gospodarstwa Krajowego w kwocie 180 405 złotych na remont siedmiu lokali mieszkalnych o 
łącznej powierzchni 260 metrów kwadratowych zachodzi konieczność zmiany stawki jednostkowej 
dotacji dla Miejskiego Zarządu Budynków Mieszkalnych, który ten remont przeprowadzi. Stawka 
wzrasta  do metra kwadratowego na rok, czyli z poziomu 7,28 do poziomu 8 złotych i 16 groszy na metr. 
Łączny plan dotacji po uwzględnieniu już tych środków zewnętrznych pozyskanych na remonty 
komunalnych zasobów mieszkaniowych na rok bieżący wyniesie 1 681 569 złotych. Dziękuję. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję. Otwieram dyskusję. Zgłoszenie widzę, przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. Kto 
z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję. 
Przechodzimy do punktu 8, jest to zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej Miasta Tychy na rok 2022 oraz punkt 9, zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian 
w wieloletniej prognozie finansowej Miasta Tychy na lata 2022-2032. Pan Naczelnik Sławomir Mrugała. 
 
Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 
Szanowni Państwo, przedłożony projekt dotyczy zwiększenia planu dochodów na rok 2022 o kwotę  
3 654 398 złotych, w zdecydowanej większości są to zwiększenia środków zewnętrznych w planie. 
Jeżeli chodzi o środki unijne, to o dwóch projektach nowych chciałbym wspomnieć. Pierwszy to zadanie 
inwestycyjne pod nazwą termomodernizacja budynku mieszkalnego wielorodzinnego przy ulicy 
Szkolnej 70, zadanie jest prowadzone przez Miejski Zarząd Budynków Mieszkalnych. Tutaj 
dofinansowanie z Funduszu Spójności łącznie to prawie 700 000 złotych, z tego prawie 358 000 złotych 
planujemy otrzymać w roku bieżącym, pozostała kwota powinna wpłynąć w roku 2023. Łączny koszt 
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tego zadania to prawie 1 100 000 złotych, 85% ogółu kosztów kwalifikowanych, czyli prawie te 700 000 
złotych wspomniane wcześniej pozyskaliśmy ze środków unijnych. Drugim takim nowym zadaniem jest 
projekt pod nazwą "Śląskie. Przywracamy błękit",  kompleksowa realizacja Programu Ochrony 
Powietrza dla Województwa Śląskiego. Ten projekt z kolei też dofinansowany ze środków unijnych 
planujemy realizować przez okres 6 lat do końca roku 2027. W ramach tego projektu planowane jest 
zatrudnienie jako ekodoradcy, którego zadaniem będzie udzielanie wsparcia dla władz lokalnych i dla 
mieszkańców w działaniach proekologicznych związanych z ograniczeniem niskiej emisji. Tutaj 
całkowity koszt projektu to prawie 400 000 złotych. Tak jak wspomniałem wcześniej, projekt realizowany 
będzie przez 6 lat. Jeżeli chodzi o planowane dochody na rok bieżący, to kwota 85 400 złotych. 
Pozostałe środki unijne wprowadzane do planu dochodów wynikają z faktu nieotrzymania tych 
dochodów w roku ubiegłym, bądź też z refundacji wydatków poniesionych w roku ubiegłym ze środków 
własnych miasta. 2 000 000 złotych ponadto wprowadzamy do planu dochodów ze środków, 
zwiększając część oświatową subwencji ogólnej, z tego kwota 621 000 to kwota pochodząca z rezerwy 
części oświatowej subwencji ogólnej z przeznaczeniem na wsparcie szkół w zakresie zorganizowania 
dodatkowych zajęć specjalistycznych z zakresu pomocy psychologiczno-pedagogicznej w związku z 
trwającą przez prawie dwa lata pandemią. Jeżeli chodzi o stronę wydatkową to zwiększenia w planie 
wydatków na kwotę ponad 16 000 000 złotych, z tego na wydatki bieżące ponad 7 000 000 i na wydatki 
majątkowe niecałe 9 000 000 złotych. Oprócz oczywiście tych środków zwiększenia planu wydatków, 
które wynikają ze zwiększenia planu dochodów,  o których wspomniałem wcześniej,  dodatkowe środki 
przeznaczamy między innymi na remont ulicy Sikorskiego na odcinku od DK 1 do Alei Bielskiej, to jest 
kwota 2 000 000 złotych. 740 000 dodatkowych środków na letnie utrzymanie dróg i infrastruktury 
przystankowej.  Prawie 370 000 złotych na remont, na remonty w miejskim schronisku dla zwierząt. Z 
kolei z puli wydatków majątkowych 3 000 000 złotych na kolejny etap przebudowy ścieżek rowerowych 
w Tychach. 1 000 900 złotych na modernizację alejek w Miejskim Parku Solidarności i 850 000 na 
modernizację alejek w Rodzinnym Parku Błogosławionej Karoliny. Od strony wydatkowej wprowadzamy 
również ponad 860 000 tysięcy na projekt Bezpieczny Tyszanin związany z doposażeniem przejść dla 
pieszych (niewyraźne) urządzenia do edukacji komunikacyjnej, projekt na razie planujemy w budżecie 
sfinansować w 100% ze środków gminy, ale będziemy też startować w konkursie. Jeżeli uda się 
pozyskać środki, to do końca roku powinniśmy z tych wydatków otrzymać refundację w wysokości 85%. 
To chyba tak pokrótce. Jeszcze w przypadku czterech zadań może powiem część środków z tego roku 
w związku z planowanym wydłużeniem realizacji do początku roku 2023.(niewyraźnie) To tyle, jeżeli 
chodzi o zmiany tegorocznego budżetu. Natomiast jeżeli chodzi o wieloletnią prognozę finansową, to 
oczywiście oprócz tych zmian spójnych ze zmianami w budżecie na rok 2022 i częściowo wydatków 
przenoszonych na 2023, zmiany w latach 2024 i 2027 wynikają z wprowadzenia do planu 
przedsięwzięcia tego, o którym mówiłem wcześniej, sześcioletniego, czyli tej kompleksowej realizacji 
Programu Ochrony Powietrza dla Województwa Śląskiego i również dostosowania rozchodów w tych 
latach do zmniejszonej pożyczki, którą zaciągneliśmy na piąty etap programu ograniczenia niskiej 
emisji, w związku z tym, że finalnie wykorzystaliśmy niecałe 30 000 złotych pożyczek mniej w zeszłym 
roku, to też odpowiednio korygujemy plan rozchodów w następnych latach. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję. Otwieram dyskusję w tych dwóch punktach. 
 
Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 
Czy ja mogę zapytać?  
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Proszę. Pani Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga, proszę. 
 
Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 
Proszę panie Naczelniku, ja chciałam zapytać o ten drugi projekt unijny, ze środków unijnych, 
ekodoradca tam było takie sformułowanie, mam pytanie, czym on się będzie tak naprawdę zajmować?  
Skąd go weźmiemy, na jakich zasadach będzie, nie wiem, czy zatrudniony, czy w jakiś inny sposób 
wykorzystany? No i na co jeszcze te pieniądze prócz pensji rozumiem dla Pana ekodoradcy będą 
przeznaczone?  
 
Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 
Jeżeli mogę to wyręczę Pana Naczelnika. 
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Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Proszę. 
 
Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 
Przystąpiliśmy do projektu, który był ogłoszony przez Urząd Marszałkowski, łącznie z ponad 89 chyba 
gminami, akuratnie ta część projektu dotyczyła właśnie zatrudnienia w gminie ekodoradcy, tak jak 
powiedział Pan Naczelnik na okres, program to jest okres sześcioletni, trzyletni okres to są środki 
finansowe z Urzędu Marszałkowskiego w wysokości, którą Państwo macie wskazaną w budżecie i  
WPF-ie. Ideą, ekodoradca to ma być osoba, którą oczywiście zatrudnimy w ramach konkursu bo, 
ogłoszonego konkursu, bo takie zasady obowiązują w przypadku jednostek samorządu terytorialnego i 
taki konkurs mieliśmy już jeden ogłoszony, ze względu na brak chętnych nie byliśmy go w stanie 
rozstrzygnąć, drugi konkurs był ogłoszony i składanie ofert z tego co pamiętam, chyba było do dnia 
wczorajszego albo do dzisiejszego tutaj, ewentualnie jak trzeba będzie Pani Naczelnik mnie skoryguje. 
To jest osoba, która ma posiadać bardzo wysokie kompetencje zgodnie z wytycznymi Urzędu 
Marszałkowskiego. Osoba, która będzie w stanie oczywiście przy udziale innych pracowników wydziału, 
ale też w bezpośrednim kontakcie ze specjalistami, między innymi tymi, którzy będą w Urzędzie 
Marszałkowskim, będzie miała umiejętność wskazania mieszkańcom Miasta Tychów, dostosowania 
możliwości, tak, swoich między innymi finansowych technicznych obiektów, które zamieszkują do 
dostępnych na rynku programów związanych z ochroną środowiska z wykorzystaniem czy z ubieganiem 
się o środki na odnawialne źródła energii, z wyszukiwaniem tych programów zarówno z takim 
doradztwem szeroko pojętym dla mieszkańców Miasta Tychy, jak i tutaj dla nas, tak, bo będzie to osoba, 
która będzie miała umiejętność oprócz tej znajomości przepisów związanych z ochroną środowiska, 
umiejętność wyszukiwania dostępnych środków w ramach dostępnych funduszy. 
 
Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 
Rozumiem, dziękuję. A ile będzie zarabiać taki ekodoradca?  
 
Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 
Z tego co pamiętam, gdyby Pani Radna była uprzejma podzielić tą kwotę na 6 lat i na ilość miesięcy, 
Aniu, bardzo cię proszę, skoryguj mnie, czy tam było gdzieś na poziomie około 6 000 brutto, czy się 
mylę, Pani Naczelnik?  
 
Naczelnik Wydziału Komunalnego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Anna Warzecha 
To znaczy tak, budżet tego projektu jest określony ściśle, natomiast wynagrodzenie tutaj powinno być 
zgodne z regulaminem wynagradzania w Urzędzie Miasta stosownie do stanowiska, które, które 
zajmuje, w zależności od tego, czy to będzie podinspektor, inspektor i stażu pracy. Tak że ten budżet, 
o którym wspomniała Pani Prezydent podzielony na ten okres czasu i uwzględniający wszystkie, że tak 
powiem koszty zatrudnienia, pracy i...  
 
Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 
Stanowiska pracy. 
 
Naczelnik Wydziału Komunalnego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Anna Warzecha 
Dokładnie, stanowiska pracy w tym momencie.  
 
Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 
Ad vocem jeszcze mogę? Czyli rozumiem, cały ten, jakby całe te pieniądze są przeznaczone na pensje 
dla tego ekodoradcy, tak, dobrze rozumiem?  
 
Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 
Tak, bo takie były… 
 
Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 
Takie wymogi konkurs miał tak? 
 
Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 
Tak. Tego programu, tak, i w tym, jakby ten program akuratnie dotyczył jakby tej sfery, tak, zatrudnienia 
ekodoradcy i sfinansowania tego etatu gminom. 
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Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 
Rozumiem, dziękuję. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję. 
 
Radny Dariusz Wencepel 
Ja mam pytanie. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pan Radny Dariusz Wencepel, proszę. 
 
Radny Dariusz Wencepel 
Mam pytanie o punkt 32, promocja miasta, 235 000 i on jest taki dosyć skomplikowany, bo jest promocja 
Miasta Tychy Dobre Miejsce logo w trakcie tyskiego półmaratonu, potem jest wypisana Polska i 
Europejska Liga Futbolu i współpraca z Miastem Oberhausen i to jest 235 000 i nie jest to rozbite jak 
punkt wyżej na przykład, że każde zadanie osobno. Ja bym chciał wiedzieć, które zadanie konkretne z 
tych czterech ile kosztuje. Jakie, czemu to jest zbite razem? Punkt 32. 
 
Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 
Już sekundkę. 
 
Radny Dariusz Wencepel 
Na stronie szóstej. Zmiana. 
 
Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 
Proszę mi dać momencik, bo muszę sobie wniosek odszukać. (niewyraźne) za chwilę odpowiedzi 
(niewyraźne) (niewyraźne) (niewyraźne) Jeżeli chodzi  o promocja logo Tychy Dobre Miejsce i promocję 
miasta w ramach X Tyskiego Półmaratonu to jest kwota 95 000. Jeżeli chodzi o promocję logo Tychy 
Dobre Miejsce i Marki Miasta Tychy w ligach polskiej, europejskiej futbolu amerykańskiego, to jest kwota 
75 000 złotych, natomiast współpraca z zagranicą i promocja Miasta w ramach współpracy między 
miastami partnerskimi to jest kwota 65 000 złotych. 
 
Radny Dariusz Wencepel 
Aha i mam pytanie, na czym polega ta współpraca z miastem Oberhausen, na jakichś wzajemnych 
wyjazdach czy jak, na czym to polega ta promocja?  
 
Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 
We wniosku złożonym przez Panią Naczelnik nie mam szczegółów, więc musiałaby odpowiedzieć Pani 
Naczelnik Wydziału Promocji, ciężko mi się tutaj teraz w tym momencie wypowiedzieć. 
 
Radny Dariusz Wencepel 
No mam pytanie, bo jest to nasze miasto partnerskie i teraz mamy dużo w mieście uchodźców z Ukrainy, 
czy miasto partnerskie Oberhausen wspiera nas jakoś w ten sposób, skoro jest naszym miastem 
partnerskim czy jakąś pomoc nam udziela z tego tytułu?  
 
Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 
Nie posiadam informacji w tym temacie. Ciężko mi odpowiedzieć. Musiałby Pan ewentualnie podpytać. 
Może Pani Naczelnik będzie wiedzieć, Wydziału Promocji. 
 
Radny Dariusz Wencepel 
Może pani Prezydent będzie wiedzieć? 
 
Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 
Jeżeli już, Panie Radny, pozwoli Pan, że przekażę to pytanie do Pani Naczelnik Łuki. Były takie 
rozważania dotyczące tego, czy byśmy jakoś w zakresie uchodźców nie nawiązali współpracy z naszym 
miastem partnerskim, ale z tego co wiemy inne miasta  również to miasto partnerskie też udziela jakby 
pomocy uchodźcom, tak. Uznaliśmy, że na ten moment, oczywiście sprawdzę to jeszcze, uznaliśmy, że 
na ten moment nie potrzebujemy takiej, takiej pomocy bym powiedziała tak finansowej, ale sprawdzę 
to, bo nie chcę tutaj wprowadzić Pana Radnego w błąd. 
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Radny Dariusz Wencepel 
Dobrze, mam jeszcze jedno pytanie odnośnie budżetu strona 7 punkt 3, Tyski Hub Zielonej Gospodarki 
i tu jest kwota 1 900 000 zwiększamy, czyli łącznie 2 000 000 na ten rok będzie i na czym to polega ten 
projekt?  
 
Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 
Proszę Państwa, to jest, przepraszam, jeżeli mogę, bo tak weszłam Panu Naczelnikowi. To jest projekt 
związany z adaptacją w środkowej części szkół municypalnych. Złożyliśmy wniosek do Urzędu 
Marszałkowskiego, taką fiszkę projektową o pozyskanie środków finansowych na adaptację tej części 
obiektu zgłaszając właśnie taki projekt dotyczący takiego ośrodka właśnie hubu związanego z zieloną 
gospodarką szeroko pojętą w mieście. Ta kwota, o której mówi Pan Radny, była w WPF-ie od razu na 
etapie tworzenia projektu budżetu, tak, przewidziana na rok 2023, ponieważ wymogi ubiegania się o 
środki zewnętrzne są takie, że do końca roku praktycznie musimy złożyć gotowy do Pana Marszałka 
wniosek łącznie z projektem. Stąd musieliśmy przenieść te środki z roku 2023 na ten rok. Teraz jesteśmy 
na etapie, na etapie takiej procedury związanej z ogłaszaniem, z ogłaszaniem przetargu na 
projektowanie. Mamy wykonaną taką własnymi siłami  analizę chłonności obiektu, na dzisiaj zawarte są 
umowy związane z inwentaryzacją tej części, która tam jest i z badaniami konstrukcyjnymi, a równolegle 
tak jak mówię, wyjaśniamy tam różne niuanse prawne i będziemy najprawdopodobniej ogłaszać 
przetarg na, po wyjaśnieniu takich zawiłości prawnych na projektowanie tego obiektu po to, żeby móc 
zgłosić ten projekt do Pana Marszałka. Jesteśmy tam na liście, na liście rankingowej jako Tychy mające 
szanse na otrzymanie środków na ten cel.  
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję. Czy są jeszcze pytania?  
 
Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 
Ja mam jeszcze pytanie. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Proszę Pani Aleksandra Wysocka-Siembiga. 
 
Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 
Ja mam jeszcze pytanie dotyczące targowiska przy ulicy przy Alei Bielskiej. Czy tam już rezygnujemy 
w ogóle z przebudowy, bo widzę, że tam środki są chyba już zmienione, zabrane stamtąd. Czy jak 
wygląda sytuacja?  
 
Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 
Nie, nie, Pani Radna, nie rezygnujemy. Ogłoszony był drugi przetarg i drugi przetarg w wyniku tego 
postępowania złożone zostały dwie oferty, które w sposób bym powiedziała bardziej niż znaczny 
odbiegały od naszych szacunków i kwoty zabezpieczonej w budżecie, żebyśmy mogli spokojnie, 
oczywiście te kosztorysy jeszcze raz zostały poddane analizie, zweryfikowaliśmy pewne, pewne 
pozycje, ale na dzisiaj wystąpiliśmy do Agencji Rozwoju Rolnictwa o informację dotyczącą możliwości 
wykonania fizycznie tego projektu w przyszłym roku, bo już widzimy, że przez to, że nie jesteśmy w 
stanie rozstrzygnąć przetargu, wykonanie po prostu prac do końca roku jest niemożliwe. W związku z 
tym na początku marca poszło pismo. Prawdopodobnie dostaniemy zgodę na, prawdopodobnie na 
przesunięcie terminu wykonania, co pozwoli nam na ogłoszenie trzeciego przetargu. No i stąd też 
konieczność przesunięcia tego w budżecie i WPF-ie, żebyśmy po ewentualnym rozstrzygnięciu no mogli 
zawrzeć w majestacie prawa umowę.  
 
Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga  
A z czego wynika to, że dwa przetargi zostały nierozstrzygnięte?  
 
Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 
Przy pierwszym przetargu nie było w ogóle ofert, przy drugim przetargu przy naszej, przy naszym 
zabezpieczeniu środków na poziomie o ile pamiętam 1 600 000, były dwie oferty, jedna 3 800, druga 
4 600. No trudno mi powiedzieć, rynek jest dość trudny, tak, i czasami sami jesteśmy zaskakiwani tym, 
że przetarg gdzie spodziewaliśmy się jakiegoś przekroczenia kosztów daje nam jeszcze moment 
oddechu i jest poniżej naszej ceny kosztorysowej, a czasami tak jak w przypadku targowiska no są to 
kwoty, które nie wiadomo z czego się biorą.  
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Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga  
Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś pytania? Jeżeli nie to przechodzimy do zaopiniowania projektów uchwał. 
Na początek punkt 8, zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta 
Tychy na rok 2022. Kto z Państwa jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za. 
Przejdziemy do punktu 9, zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie 
finansowej miasta Tychy na lata 2022-2032. Czy ktoś z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się 
wstrzymał do głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję. Przechodzimy do punktu 10, zaopiniowanie projektu 
uchwały w sprawie upoważnienia dyrektorów niektórych miejskich jednostek organizacyjnych do 
umarzania i udzielania innych w spłacie niepodatkowych należności budżetowych o charakterze 
publiczno-prawnym. Proszę. 
 
Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat Bożena Dolińska 
Dzień dobry. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dzień dobry. 
 
Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat Bożena Dolińska 
Szanowni Państwo, artykuł 61 ustawy o finansach publicznych mówi, że organem pierwszej instancji do 
udzielania ulg w zakresie umarzania, odraczania bądź rozkładania na raty należności 
publicznoprawnych jest Prezydent Miasta Tychy bądź Wójt. Jednakże w myśl artykułu 39 ustawy o 
samorządzie gminnym to Rada Miasta może upoważnić kierowników jednostek organizacyjnych do 
właśnie do załatwiania tych spraw, czyli do udzielania ulg w zakresie należności publicznoprawnych, 
które de facto są w ich zakresie, są objęte ich zakresem działania. Wobec powyższego podjęliśmy 
właśnie taką uchwałę, że, albo ja proszę o zaopiniowanie takiej uchwały, w którym Rada Miasta 
upoważnia kierowników jednostek organizacyjnych do udzielania ulg w zakresie tych należności 
publicznoprawnych do kwoty 20 000. Do tej pory mieliśmy taką uchwałę. Ona obowiązywała od 2011 
roku. Była to kwota 7 000, no ale wiadomo, że przez te, przez te ileś tam lat inflacja również poszła w 
górę, więc teraz te 7 000 wydaje się nam kwotą stosunkowo niską, dlatego też proszę o zaopiniowanie 
przedmiotowej uchwały. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję. Otwieram dyskusję w punkcie 10. Ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania? Jeżeli nie, 
przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. Kto z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się 
wstrzymuje do głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję. Przechodzimy do punktu 11, zaopiniowanie projektu 
uchwały w sprawie pozytywnego zaopiniowania podwyższenia kapitału zakładowego Tyskich Linii 
Trolejbusowych Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością w Tychach. 
 
Inspektor Wydziału Przekształceń i Nadzoru Właścicielskiego Anita Krosny 
Dzień dobry, Krosny Anita,  Wydział Przekształceń i Nadzoru Właścicielskiego.  Szanowni Państwo, w 
styczniu została podjęta uchwała Rady Miasta w sprawie obniżenia kapitału zakładowego 
Przedsiębiorstwa Komunikacji Miejskiej o majątek w postaci nakładów inwestycyjnych na trakcję 
trolejbusową. PKM Spółka z o.o. wystąpiła do gminy z wnioskiem o przekazanie do spółki TLT tychże 
nakładów wytworzonych w ramach realizacji projektu pod nazwą "Zakup nowoczesnego taboru 
autobusowego z napędem ekologicznym  na potrzeby rozwoju transportu publicznego w podregionie 
tyskim.”. Przekazanie nakładów dotyczy infrastruktury znajdującej się na terenie zajezdni, która jest 
niezbędna w działalności TLT, są to ładowarki autobusów elektrycznych oraz trakcja trolejbusowa. 
Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kapitału Tyskich Linii Trolejbusowych pozwoli na 
przekazanie majątku, o jaki zostanie obniżony kapitał spółki PKM do spółki TLT. Proszę o pozytywne 
zaopiniowanie projektu uchwały. Dziękuję. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję. Otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. 
Kto z Państwa Radnych jest przeciw? Kto się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję. 
Przechodzimy do punktu 12, zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały numer 
XLVI/755/18 Rady Miasta Tychy z dnia 22 marca 2018 roku w sprawie ustalenia wysokości opłat za 
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korzystanie z wychowania przedszkolnego w prowadzonych przez Miasto Tychy publicznych 
przedszkolach. 
 
Zastępca Dyrektora Miejskiego Centrum Oświaty Iwona Dańczura 
Dzień dobry, Szanowni Państwo, chciałam prosić o pozytywne zaopiniowanie uchwały związanej ze 
zmianą uchwały o wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego na mocy przepisów z 
ustawy o finansowaniu zadań oświatowych Rada Gminy może określić warunki częściowego lub 
całkowitego zwolnienia z opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego. Taką grupę mieliśmy 
określoną na mocy uchwały z 2018 roku, która jest zmieniana, natomiast z uwagi na ciągły napływ 
imigracji obywateli Ukrainy powodowaną działaniami wojennymi na terenie tego kraju, no wydaje się 
zasadnym, aby w tak trudnej sytuacji życiowej, jakiej zostali postawieni ci obywatele pomóc i zwolnić 
przynajmniej do końca czerwca dzieci uczęszczające do naszych przedszkoli z tej opłaty stałej, 
ponieważ i tak nie będą mieć ci rodzice na ten moment z czego takiej opłaty zapłacić. Tak że bardzo 
proszę o pozytywne zaopiniowanie tej uchwały.  
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję. Otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. 
Kto z Państwa Radnych jest przeciw?  
 
Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 
Przepraszam, ja mam jeszcze pytanie, bo nie zalogowałam się, mogę jeszcze?  
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Proszę, Pani Radna. 
 
Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 
Ja mam pytanie, a czy wiemy, ile takich dzieci na dzisiaj będzie korzystało z placówek przedszkolnych, 
tak około czy wiemy?  
 
Zastępca Dyrektora Miejskiego Centrum Oświaty Iwona Dańczura 
Na ten moment, w dniu dzisiejszym 141 dzieci korzysta z miejsc w przedszkolach publicznych, 78 
przedszkoli niepublicznych.   
 
Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 
Ale ja mówię o dzieci, które przybyły z Ukrainy. 
 
Zastępca Dyrektora Miejskiego Centrum Oświaty Iwona Dańczura 
Dzieci przybyłe z Ukrainy  to jest 141 dzieci. 
 
Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 
A, dziękuję bardzo. Dziękuję. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję. Jeżeli więcej pytań nie ma, przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. Kto z Państwa 
radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za, dziękuję. Przechodzimy do 
punktu 13, jest to zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie podniesienia wysokości wynagrodzeń dla 
rodzin zastępczych zawodowych, w tym rodzin zastępczych zawodowych pełniących funkcję pogotowia 
rodzinnego. Proszę, Pani Iwona. 
 
Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Iwona Rogalska 
Dzień dobry, Szanowni Państwo, proponowany projekt uchwały dotyczy podwyższenia wynagrodzenia 
dla zawodowych rodzin zastępczych z 2 650 złotych na 3 010 złotych oraz dla rodzin pełniących funkcję 
pogotowia rodzinnego z 3 286 zło na 3 636 złotych. Jest to wzrost 350 złotych do każdego 
wynagrodzenia. Środki są zabezpieczone w budżecie ośrodka. Bardzo proszę o pozytywne 
zaopiniowanie projektu uchwały. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję ślicznie. Otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania projektu 
uchwały. Kto jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję. Przechodzimy 
do punktu 14, zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wykorzystania środków na finansowanie zadań 
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z zakresu rehabilitacji zawodowej, społecznej, przekazywanych do realizacji powiatom, z 
uwzględnieniem planu finansowego Powiatowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 
2022 roku. Proszę. 
 
Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Iwona Rogalska 
Podział środków przypadających na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej, 
zwiększyliśmy środki na dofinansowanie uczestników w turnusach rehabilitacyjnych, na dofinansowanie 
zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny oraz jest, zwiększone są środki na dofinansowanie likwidacji barier 
architektonicznych. Proszę o pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję, otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. 
Kto z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje? Jednogłośnie za. Dziękuję. 
Przechodzimy do punktu 15, zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie 
od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów dzierżawy oraz zawartych umów dzierżawy 
nieruchomości stanowiących własność gminy do 3 lat. Pani Naczelnik Katarzyna Szymkowska. 
 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Katarzyna Szymkowska 
Szanowni Państwo, projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązkowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy, kolejnych umów dzierżawy na czas oznaczony do lat 3. Załącznik do 
uchwały to sześć pozycji, z czego pierwsza jest w naszej gestii. Pozycje od 2 do 6 Miejski Zarząd 
Budynków Mieszkalnych. W materiałach macie Państwo informacje dotyczące  tych umów, które będą 
zawierane. Zatem proszę o pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały. Dziękuję. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję. Otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. 
Kto z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję 
ślicznie. Przechodzimy do punktu 16, i tutaj są w zasadzie cztery punkty bardzo podobne, więc od razu 
punkty od 16 do 19 no to będą razem omawiane, przeczytam. Punkt 16, zaopiniowanie projektu uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów, 
zawarcia umów dzierżawy nieruchomości stanowiących własność gminy na czas nieoznaczony.  
 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Katarzyna Szymkowska 
Tak, Szanowni Państwo, w tym projekcie uchwały prosimy o wyrażenie zgody na możliwość zawarcia 
umów dzierżawy na czas nieoznaczony. Załącznik do uchwały to trzy pozycje, przy Małej Alei Róż, ulicy 
Poziomkowej i Bajkowej. Odpowiednio cele dzierżawy to ogród przydomowy, dojście piesze, drogi 
dojazdowe oraz ogród działkowy. I proszę Państwa o pozytywne zaopiniowanie, dzięki czemu tak jak 
wspomniałam, będziemy mogli zawrzeć kolejne umowy dzierżawy. Dziękuję. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję. Otwieram dyskusję w tym punkcie. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania 
projektu uchwały. Kto z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? 
Jednogłośnie za. Dziękuję. 
 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Katarzyna Szymkowska 
Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
I teraz mamy trzy właśnie bardzo podobne od 17 do 19, tak, punkt 17, zaopiniowanie projektu uchwały 
w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie Miasta Tychy na rok 2022. Pani Naczelnik. 
 
Naczelnik Wydziału Komunalnego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Anna Warzecha 
Szanowni Państwo, jak co roku przedkładamy Państwu do zaopiniowania projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. W 
tym roku również przygotowaliśmy taki projekt, podlegał on opiniowaniu przez wszystkie organy zgodnie 
z ustawą o ochronie zwierząt, czyli zarówno przez Powiatowego Lekarza Weterynarii, jak i również przez 
organizacje społeczne, które zajmują się działalnością związaną z ochroną zwierząt. Wszystkie te opinie 
były tutaj pozytywne. Jeżeli chodzi o ten program w tym roku jest on, jak gdyby stanowi kontynuację 
działań, które gmina do tej pory realizuje w tym zakresie plus do tego w tym roku rozszerzamy ten o 
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dwa dodatkowe zadania, które umożliwią mieszkańcom naszego miasta, a właścicielom, a 
posiadającym będącym właścicielami zwierząt zarówno psów, jak i kotów wykonanie bezpłatnych 
zabiegów sterylizacji lub kastracji na zasadach, które są określone w paragrafie 8 tego programu, jak i 
również skorzystania z darmowego zabiegu dotyczącego znakowania zwierząt. Również w programie 
określone są zasady w paragrafie 13 punkt 2. Spowodowało to, rozszerzenie tego programu 
spowodowało, że mamy też dodatkowe środki na realizację tego zadania, i tutaj chciałabym wyjaśnić w 
związku z tym, iż trwa procedura przetargowa na wykonanie usług weterynaryjnych. Pewne, w uchwale 
na dzień dzisiejszy nie są jeszcze wskazane konkretne podmioty lecznice weterynaryjne, które będą 
przeprowadzały  te, te zabiegi. Z chwilą, kiedy to rozstrzygnięcie nastąpi to zostanie to uzupełnione, to 
rozstrzygnięcie ma się zadziać jutro, tak że jeżeliby się z jakiegokolwiek powodu okazało, że 
rozstrzygnięcie tej procedury jest niemożliwe przed sesją wówczas będziemy Państwa prosić o 
procedowanie tego programu w miesiącu kolejnym. A na dzień dzisiejszy proszę Państwa o pozytywną 
opinię dla tego projektu uchwały.  
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję. Otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. 
Kto z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za. I teraz mamy 
te punkty podobne, bo tu się pogubiłem w tej numeracji przemienionej, zaopiniowanie projektu uchwały 
w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i stawki opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawki opłaty za pojemnik lub worek o określonej 
pojemności, mamy punkt 18, przeczytam wszystkie cztery i dam po prostu do omówienia.  Punkt 19 to 
mamy zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi od domku letniskowego na nieruchomości albo innej nieruchomości 
wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowego. Punkt 20, zaopiniowanie projektu uchwały w 
sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz punkt 21, 
zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wzoru e-deklaracji  o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. Proszę, Pani Naczelnik. 
 
Naczelnik Wydziału Komunalnego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Anna Warzecha 
Szanowni Państwo, przedkładamy Państwu pakiet czterech uchwał dotyczących regulacji gospodarki 
odpadami komunalnymi w mieście. Uchwały te przedkładamy w związku ze zmianą przepisów 
wprowadzonych ustawą z dnia 11 sierpnia 2021 roku. Jest to ustawa o zmianie ustawy o utrzymaniu 
czystości i porządku w gminach, ustawy Prawo Ochrony Środowiska oraz ustawy o odpadach. Przepisy 
zmienionej ustawy zobowiązują gminy do podjęcia najpóźniej do 30 czerwca tego roku nowych uchwał 
w tym zakresie. Jeżeli chodzi o uchwałę dotyczącą wyboru metody to tutaj proponujemy, aby zapisy 
dotyczące zarówno metody ustalenia opłaty oraz stawki opłaty dla nieruchomości zamieszkałych 
pozostały bez zmian, czyli były zgodne z zapisami, jakie zostały podjęte uchwałą Rady Miasta 30 
kwietnia roku 2020. Natomiast na podstawie przeprowadzonej analizy kosztów odbioru i 
zagospodarowania odpadów komunalnych pochodzących z nieruchomości niezamieszkałych 
dokonanej w oparciu zarówno o faktyczną liczbę i rodzaj zadeklarowanych pojemników, częstotliwości 
opróżniania tych pojemników oraz aktualną stawkę obowiązującą, stwierdzono, że obowiązujące stawki 
za pojemnik nie pokrywają faktycznych kosztów odbioru i zagospodarowania odpadów. Dlatego też 
proponujemy zmianę stawek za pojemnik i worek o określonej pojemności, i co zostały one 
przedstawione w paragrafie 3. Kolejna zmiana dotyczy sposobu rozliczenia nieruchomości 
zabudowanych domkami letniskowymi bądź też nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjne. 
Zmiana przepisów wprowadziła inny sposób rozliczania tych nieruchomości. Dotychczas opłata była 
pobierana za rok od nieruchomości, na której był zabudowany domek letniskowy, obecnie Ustawa 
wskazuje, iż opłata będzie pobierana za każdy domek letniskowy czy też rekreacyjny na danej 
nieruchomości. Te uregulowania są związane i właściwie bardziej dedykowane na wniosek, tutaj 
dedykowane dla gmin letniskowych, w mniejszym stopniu dotyczą akurat naszego miasta. Natomiast 
jest to znacząca zmiana, która wpływa na sposób pobierania opłat. Stawka opłaty pozostaje w tym 
przypadku bez zmian na dotychczasowym poziomie zgodnie z tą uchwaloną uchwałą z 30 kwietnia 
2020 roku. Konsekwencją tych zmian jest również zmiana wzoru deklaracji. W związku z tym, że zmienia 
się sposób rozliczenia tych nieruchomości rekreacyjnych, letniskowych, musieliśmy skorygować 
formularz, formularz deklaracji, jak również przy tej okazji dokonaliśmy również aktualizacji zakresu 
danych osobowych, które zostały w deklaracji wpisywane, więc zgodnie z wytycznymi RODO 
usunęliśmy dane, które na dzień dzisiejszy nie są nam niezbędne do, niepotrzebne do przeprowadzenia 
poboru opłaty. Jeżeli chodzi o ostatnią uchwałę, czyli uchwałę w sprawie wzoru e-deklaracji, to jest 
również konsekwencja tych wcześniejszych, czyli związku ze zmianą wersji druku papierowego,  
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zmienia się również wzór e-deklaracji, ponieważ tą deklarację można składać również w formie 
elektronicznej. Bardzo Państwa proszę o pozytywne zaopiniowanie projektów uchwał. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję. Otwieram dyskusję dla punktów 18, 19, 20, 21, tych czterech. Czy są jakieś pytania?  Jeżeli 
nie ma, przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały w punkcie18, po kolei będziemy. Czy ktoś z 
Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję. 
Przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały w sprawie ryczałtowej stawki opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi od domku letniskowego na nieruchomości albo innej 
nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe. Kto z Państwa Radnych jest 
przeciw? Czy ktoś się wstrzymał od głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję. Przechodzimy do punktu 20, 
zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. Kto z Państwa jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie 
za. Dziękuję. I ostatni punkt 21 w tej serii, zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wzoru e-deklaracji 
o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Czy ktoś z Państwa Radnych jest 
przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję ślicznie. 
 
Naczelnik Wydziału Komunalnego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Anna Warzecha 
Dziękuję Państwu. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Przechodzimy do punktu 22, są to sprawy bieżące i wolne wnioski. Zgłasza Pan                     , proszę. 
 
Mieszkaniec 
Dzień dobry Państwu, ja w sprawie, następny punkt jest odpowiedzi na wnioski Komisji. Ja bym w tym 
temacie chciał mówić, ponieważ w tych odpowiedziach jest wniosek na złożony przez Pana Marka 
Gołosza z mojej inicjatywy też, odpowiedź na szatnie, w sprawie szatni dotyczących morsowania. No 
cieszy nas, że ta odpowiedź jest można powiedzieć w połowie pozytywna, ponieważ coś się w tym 
momencie ruszyło w tym temacie, dlatego też będziemy dalej kontynuować zbiórkę podpisów pod 
petycją w tej sprawie, ale mamy nadzieję, że ta sytuacja zostanie rozwiązana. Druga tutaj sprawa, którą 
chciałem poruszyć to zmianę regulaminu posiedzeń właśnie Komisji, tutaj doszło do takiej zmiany, że 
teraz mieszkańcy, aby uczestniczyć w Komisji, muszą mieć zgody przewodniczących i mogą się 
wypowiadać tylko w wolnych wnioskach. Tak że no prosiłbym o zmianę tego, ponieważ no uważam, że 
komisje miejskie są właśnie do tego, miejscem do tego, aby mieszkańcy też mogli brać udział w 
dyskusjach we wszystkich punktach. I tak na przyszłość bardzo też by było fajne, bo mam nadzieję, że 
zbliżamy się do końca posiedzeń elektronicznych. Jednak te dwa lata pokazały, że ten udział 
elektroniczny jest jak najbardziej możliwy, a jest on w wielu przypadkach wygodniejszy można 
powiedzieć, tak że fajnie by było, jakby padł wniosek Komisji o to, aby przyszłe posiedzenia Komisji były 
po prostu w trybie hybrydowym, żeby jak najbardziej stacjonarnie, bo to jest jak najbardziej prawidłowe, 
ale żeby też ten udział elektroniczny był możliwy. I tutaj, jeżeli Pan Przewodniczący pozwoli chciałbym 
zadać jedno pytanie i właśnie w poprzednich punktach, bo nie, nie było możliwości po prostu wobec 
obecnych tych. Pytanie do Pani Prezydent. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Ale teraz Pan może je złożyć. 
 
Mieszkaniec 
Pytanie do Pani Prezydent w sprawie tego hubu nowych technologii w budynku szkoły municypalnych. 
No jest to dla mnie bardzo enigmatyczne jakieś stwierdzenie hub technologii jakby, zielonych 
technologii,  jakby Pani mogła to bardziej wytłumaczyć, bo widzę, że tu są przeznaczane na to jakieś 
większe pieniądze, a szczerze mówiąc hub technologii, jakby Pani mogła to jakoś rozwiązać, co tam 
dokładnie będzie się znajdowało?  
 
Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 
Szanowny Panie, to jest miejsce, w którym ma powstać ośrodek, w którym znajdą się firmy, start-upy, 
nowe przedsiębiorstwa, które będą zajmowały się pewnego rodzaju między innymi innowacjami i 
wskazywaniem nowych rozwiązań jeżeli chodzi o możliwości związane też z odnawialnymi źródłami 
energii, z klastrem energii, generalnie z szeroko pojętą również ochroną środowiska i wszystkimi 
projektami dotyczącymi błękitno-zielonej infrastruktury. Niewykluczone jest, że tam swoją siedzibę 
znajdzie też wspomniany we wcześniejszym punkcie ekodoradca. I to będzie taki obiekt, który będzie 
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miał za zadanie tak jak powiedziałam, przyciągać nowe firmy, którym również będziemy udostępniać 
powierzchnię, nowe firmy, nowopowstałe, nowo rozwijające się firmy, którym będziemy udostępniać 
powierzchnię na zasadach preferencyjnych, dając możliwość rozwoju. 
 
Mieszkaniec 
Po prostu będą tam powierzchnie biurowe, tak?  
 
Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 
No nie do końca, bo to nie będą wprost powierzchnie biurowe na wynajem, na zasadach komercyjnych, 
tylko niewielka część pomieszczeń przeznaczonych będzie na taki cel.  
 
Mieszkaniec 
I jeżeli Pan Przewodniczący pozwoli, ostatnia taka uwaga odnośnie tej gorącej dyskusji na temat 
budżetu obywatelskiego, tak teraz moja taka uwaga. Jeżeli urzędnicy mogą odrzucić z powodów 
niezasadności, a wszystko może być powodem niezasadności, no to to jest dla mnie taki budżet można 
powiedzieć urzędniczy obywatelski. Dajmy taki wniosek można powiedzieć Komisji, żeby zmienić 
zasady budżetu obywatelskiego, żeby no mieszkańcy głosowali, przejdzie pomysł, nie przejdzie. No 
dajmy władzę mieszkańcom. Dziękuję. 
 
Radny Grzegorz Kołodziejczyk 
Radny Grzegorz Kołodziejczyk, proszę o głos. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Panie Radny, proszę. 
 
Radny Grzegorz Kołodziejczyk 
No, ja chciałem do Pana                    , Pan                  zabiera głos na każdej Komisji w różnych sprawach, 
w różnych kwestiach. Jest to zasada tylko żeby się pokazać i zabrać głos, ale nie o tym chcę mówić. 
Pan ostatnio coś tam wkleił w Internet, że Pan startuje na Prezydenta Miasta Tychy i tak dalej. Czyli 
rozumiem, że to jest upolitycznienie, Pan chce tutaj upolityczniać te nasze wszystkie Komisje, żeby się 
tutaj pokazywać, coś tutaj, coś tutaj gaworzyć tak to powiem, bo pytania, które pan wczoraj zadał to 
tylko po to żeby się pokazać. Ja Panu powiem jeszcze, znaczy, no nie będę tego komentował, nie 
chciałem tego komentować, ale pod jednym z postów znalazło się takie Pana zdanie, że to buta władzy, 
buta Radnych do czegoś doprowadziła, czy nie doprowadziła. Ja bym sobie, wie Pan, wypraszał i jeżeli 
chodzi o Pana osobę, to skoro się Pan tak opowiada politycznie i tak deklaruje, to uważam, że trzeba 
tutaj zmienić tutaj Pana udział w tym gremium, ponieważ tak, no nikt się nie pozwoli obrażać, że tutaj, 
bo mamy pewien pomysł na to miasto, ma Pan Prezydent, mają ludzie pomysł, coś realizują. Powiem 
więcej, przeczytałem to, co żeście napisali, to nie wiem czy to miał być program tam to ktoś skomentował 
„powrót do lat 50.", wie Pan, każdy ma swój pomysł, ja widziałem to, co Pan wyprawiał na Facebooku z 
Jana Pawła II, ja się z tym kompletnie nie zgadzam i powiem więcej, niech Pan sobie startuje w 
wyborach, będzie Pan Prezydentem, będzie Pan Radnym, to wtedy będzie Pan te swoje mądrości 
wiekuiste tutaj nam przedstawiał i wszystkich pouczał. Na dzień dzisiejszy, to ja nie mam zamiaru 
wysłuchiwać Pana, bo to ani, to się niczego nie trzyma, tym bardziej, że jest to niegrzeczne, że wszyscy 
Pana do słowa, do głosu dopuszczają, a Pan ludzi takimi wpisami, ja się czuję obrażony, że jesteśmy 
butni, że coś tam. Proszę Pana, no jest Pan tutaj grzecznościowo i tak to powinno wyglądać. No po 
prostu wchodzi Pan cały czas w takie polemiki. Nie podobają mi się te rzeczy. Uważam, że należy to 
zmienić, ja bym to zmienił natychmiast, ale jestem jednym z 25 Radnych i musimy to przegłosować jak 
to zrobić, ale nie będę sobie pozwalał na to, żeby Pan takie rzeczy opowiadał. I tak było to w stosunku 
do jakiegoś tam Radnego, że jak mówię albo tak albo tak, to tak jak i do Pana mówię to dzisiaj i to mówię 
z całą odpowiedzialnością, że nie jest to fajne, bo Pan robi po prostu politykę i tyle, no to jest, a te 
dzisiejsze pytania, wie Pan, no to jest śmiechu warte, no ale ma Pan prawo je zadawać, ja uważam, że 
powinien Pan to zadać i na piśmie powinno się Panu odpowiadać z racji takiej, że chce Pan robić w 
mieście na tak zwanych no roboczych spotkaniach, bo to są komisje, chce Pan robić politykę. I dziękuję, 
i nie mam zamiaru z Panem więcej polemizować, do widzenia. 
 
Radny Marek Gołosz 
Marek Gołosz, proszę o głos. 
 
Mieszkaniec 
Mogę ad vocem, ad vocem tylko?  
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Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Ja tylko tutaj przekażę koledze Markowi głos, po kolei. Pan Radny Marek Gołosz, proszę. 
 
Radny Marek Gołosz 
Ja zaraz udostępnię głos oczywiście przerwę, tylko ja jestem zbulwersowany tą wypowiedzią Pana 
Radnego. Ja się bardzo cieszę, że już nie reprezentuje mojej formacji i nie jest razem z nami w Klubie 
Radnych PiS, cieszę się, że nas nie reprezentuje, ale nie wiem, co na to powie Pan Prezydent Andrzej 
Dziuba, którego reprezentuje Pan Radny. Ja myślę, że każdy mieszkaniec nieważne czy startuje na 
Prezydenta czy nie, ma prawo się wypowiedzieć na Komisji, ma prawo coś zaproponować, ma prawo 
coś według siebie nawet usprawnić w działalności tutaj miejskiej, społecznej, a takie traktowanie 
mieszkańców naprawdę jestem zażenowany sposobem traktowania naszych gości, naszych 
mieszkańców. Bez względu na to jaką opcję reprezentują, jaką grupę społeczną reprezentują, jest tutaj 
miejsce naprawdę dla wszystkich, tu jest miejsce dla każdego człowieka, żeby się wypowiedział, 
zaproponował coś, bo my tworzymy tą społeczność naszą w mieście i nikt nie ma prawa kogoś tutaj 
krytykować w ten sposób. Jestem zażenowany i mam nadzieję, że pozostali Radni też tak samo to 
odczuli. Bardzo proszę o głos taki pozostałych Radnych, żeby więcej takiej krytyki w stosunku do 
naszego mieszkańca, obojętnie kogo, żeby nie było, żeby nie tolerować takiego zachowania. Dziękuję 
bardzo. 
 
Mieszkaniec 
Można ad vocem dla Pana Radnego (niewyraźne)?  
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Proszę. 
 
Mieszkaniec 
Panie Radny, znajdujemy się na obradach Komisji Rady Miasta, czyli organu politycznego. Zarzut, że 
ja robię politykę jest po prostu śmieszny. Tak? Tak. Tutaj wszyscy robią politykę, ponieważ zarządzanie 
miastem jest polityką, tak? Więc no argument śmieszny, argument do broszury nowej (niewyraźne), 
który opublikowaliśmy to są nasze pomysły. Panu może się nie podobać, mi się nie podoba to co Pan 
chce zrobić z Jana Pawła, czyli zabetonować blokami. Każdy ma swoje możliwości do opinii, możliwość 
wyrażenia opinii, tak, a właśnie Pana stosunek do takiego, roli mieszkańców, wybierzcie Radnych, a 
potem zaprzeczenie siedźcie cicho, to jest dla mnie antyobywatelskie i skandaliczne, po prostu, tak.? 
Tak samo jak dla mnie, no skandalicznym zachowaniem władzy czy Radnym jest przegłosowywanie 
projektu zagospodarowania przestrzennego i jawnie sprzecznym z miejscowym planem, studium 
miejskim, tak? Tak że no skandaliczna moim zdaniem wypowiedź. Dziękuję bardzo. 
 
Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 
Czy ja mogę zabrać głos? 
 
Radny Grzegorz Kołodziejczyk 
Proszę o głos, bo dostałem wypowiedź, ad vocem tu do Pana? 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pan Radny był wywołany to proszę jeszcze ad vocem. 
 
Radny Grzegorz Kołodziejczyk 
Wie Pan co? Tak jak powiedziałem Panu, chodzi tutaj o Pana, dokładnie o Pana, nie chodzi o innych 
mieszkańców, tylko o Pana podejście, bo 3 lata Pana słucham, czy 2, i w końcu powiedziałem to, co 
uważam i Pan tutaj przyszedł tylko robić politykę. Tu nie ma żadnego pomysłu. Tu jest tylko polityka. I 
dlatego uważam, że nie powinien Pan tego tak robić. Ja uważam całkowicie, że powinien się Pan 
zwracać na piśmie i odpowiedzi powinien Pan otrzymywać na piśmie, bo my tu nie jesteśmy od tego. 
Tak jak Pan tutaj zadaje pytania, które po prostu, no gdzieś tam niech sobie Pan je zadaje no, 
zobaczyłem Pana broszurę, widzę ten pomysł, no i po prostu, no nie chcemy wrócić do lat 50, i też to 
dzisiaj powiedziałem, a na Komisję jak najbardziej może sobie Pan przychodzić. Natomiast no 
powiedziałem krótko, polityki tu nikt nie będzie robił. Dziękuję. 
 
Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 
Ja mogę zabrać głos?  
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Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pani Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga, proszę. 
 
Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 
Ja chciałam tutaj troszeczkę może wesprzeć Pana Marka Gołosza, bo mnie się również nie podoba to, 
że Pan, który jest mieszkańcem naszego miasta, ja nie wiem czy on startuje, czy nie startuje, czy 
uprawia politykę,  jeśli spojrzymy na słowo polityka, to Pan Radny Kołodziejczyk dokładnie wie, co 
oznacza słowo polityka, więc to możemy potraktować wszystko jest polityką, również to, że  
Pan                             przychodzi na sesję i ma zdanie na jakiś temat. Mnie to w ogóle nie przeszkadza. 
Chciałam powiedzieć, czy przychodzi Pan                            , czy przychodzi ktoś inny, zresztą nie tylko 
na nasze komisje przychodzi Pan                     , ponieważ też przychodzą inni mieszkańcy, przez te 2 
lata, kiedy mamy sesję online, gościliśmy innych mieszkańców i ja nie widzę w tym nic złego i nie 
wyobrażam sobie sytuacji, tutaj Pan                  mówi na początku, że zmieńmy regulamin. Powiem 
szczerze, że nie wyobrażam sobie, żeby ktoś, kto się z mieszkańców, kto się zwraca do 
Przewodniczącego Komisji z propozycją uczestnictwa w Komisji, że on nie może w tej komisji 
uczestniczyć. Dla mnie jest to sytuacja nie do przyjęcia, więc nie chyba nie było, Panie                 takiej 
sytuacji, wydaje mi się przez te 2 lata, i ja chciałam tylko powiedzieć tyle, że no szanujmy ja wiem, że 
Radni są wybrani przez mieszkańców po to, żeby ich reprezentować. Natomiast no wydaje mi się, że 
nic nie stoi na przeszkodzie, żeby nasi mieszkańcy czasami przyszli i porozmawiali również z nami.  
Dziękuję bardzo. 
 
Mieszkaniec 
Krótkie ad vocem do Pani Aleksandry, Pani Aleksandro. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Proszę. 
 
Mieszkaniec 
To było, po prostu zmiana jest ta sesja jest pierwszą taką, gdzie wcześniej po prostu nie trzeba było się 
pytać o zgodę, dzwoniło się do Obsługi Rady Miasta i link był, tak, a teraz jest to, że można się 
wypowiadać tylko w wolnych wnioskach i trzeba mieć zgodę, tak, że to jest świeża zmiana.  
 
Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 
To ja chciałam powiedzieć w takim razie Panie Przewodniczący, ja chciałam zapytać, dlaczego my jako 
Radni nie wiemy o tej zmianie?  
 
Radny Dariusz Wencepel 
Dokładnie.  
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
To znaczy cały czas to były takie reguły (niewyraźne) to było do tego, że bezpośrednio Biuro Rady 
udostępniało tego linka. Teraz wrócimy do tego porządku. Za chwilę będą normalne sesje, dlatego, 
żebyśmy wiedzieli, kto jest na komisjach prosimy o to zgłoszenie. Nie ma z tym problemu. Pan  
             zadzwonił, otrzymał linka. Z tego co wiem, wczoraj też był na Komisji Infrastruktury, więc jak tu 
nie widzę kłopotu. Pan Radny Dariusz Wencepel. 
 
Radny Dariusz Wencepel 
Panie Przewodniczący, ale kto wymyślił taką procedurę teraz jakąś nową? Całe czas 2 lata 
obradowaliśmy, że mieszkańcy dostawali linka, nagłe jakieś zmiany, ja tego nie rozumiem kto to 
wymyślił. To na wszystkich komisjach tak jest teraz?  
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Przewodniczący decydują o dopuszczeniu do głosu, gości dopuszczamy wszystkich przynajmniej na 
naszej tej komisji. Tak więc (niewyraźne) panie Driuszu. 
 
Radny Dariusz Wencepel 
Ale czemu na przykład  w każdym punkcie mieszkaniec się nie może odezwać, zawsze się mieszkańcy 
na Komisji jak przychodzili, to przychodzili w konkretnym punkcie, na przykład Czułowa i w tym punkcie 
zabierali głos i Pan Przewodniczący Twardzik udzielał głosu mieszkańcom w punkcie, dla którego 
przyszli na Komisję, bo to nie my jesteśmy dla siebie, tylko my jesteśmy dla mieszkańców i skoro 
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mieszkańcy chcą przyjść w jakimś punkcie na Komisję, to znaczy, że chcą przekazać nam jakąś 
informację, bo my podejmujemy decyzję w ich imieniu, nie swoim, bo tutaj jeden z Radnych obraził Pana  
               i chyba po czterech kadencjach w Radzie Miasta nie wie, po co tu siedzi i zarzuca Panu              , 
obojętnie komu, politykę, a polityka to jest działanie dla dobra wspólnego, a widocznie Pan Radny 
inaczej to pojmuje, także tutaj, Panie                   się proszę nie przejmować, że jeden z Radnych nie 
wie, po co tu siedzi, tak że nie, nie znam Pana poglądów do końca, ale to mieszkańcy decydują, kto 
siedzi w Radzie Miasta i jakie poglądy reprezentuje, tak że proszę tutaj się nie przejmować, bo może 
się Pan poczuć obrażony. I Panie Przewodniczący, proszę reagować jeśli Radni obrażają mieszkańców. 
 
Radny Marek Gołosz 
Tak jest. Brawo panie Darku. 
 
Radny Dariusz Wencepel 
I Radni, i mieszkańcy Radnych, tak że dwie strony trzeba pilnować na Komisji i proszę się nie 
przejmować,  Panie                     , bo każde działanie dla dobra wspólnego, choćby było troszkę może 
jakieś źle odbierane przez innych, każdy ma prawo działać, także proszę się tutaj nie obrażać na 
Radnych wszystkich.  
 
Radny Marek Gołosz 
Brawo panie Darku. 
 
Mieszkaniec 
Krótki komentarz. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pan                             , proszę. 
 
Mieszkaniec 
Pan Radny Kołodziejczyk, no ciężko, ciężko, żeby mnie obraził, bo jego wypowiedzi są takie, a nie inne. 
Jeśli chodzi o te tylko wypowiadanie się w różnych punktach, no przykład z wczoraj był taki, że chciałem 
Pana wesprzeć, Panie Darku w sprawie tego chowu, hodowania tych drobnych zwierząt no i byłem po 
prostu wyciszany, taka była niestety. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Natomiast dzisiaj nikt Pana nie wyciszał (niewyraźne). Tak więc tutaj na tej Komisji nie mamy tego 
kłopotu. 
 
Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 
To ja mam w takim razie jeszcze pytanie. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pani Aleksandro, proszę. 
 
Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 
Panie Przewodniczący, czy coś się zmieniło, ponieważ my mamy w najbliższym czasie sesję, która 
również będzie online, czy ona na jakichś innych zasadach będzie dla mieszkańców teraz 
funkcjonować? No bo rozumiem, że jest jakaś zmiana. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Sesja jest dostępna dla wszystkich mieszkańców także nie ma problemu, sesja jest online jest link 
udostępniony oficjalnie. Jeżeli nie ma więcej pytań to... 
 
Radny Grzegorz Kołodziejczyk 
Ja mam jeszcze pytanie, Grzegorz Kołodziejczyk. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Proszę, Panie Grzegorzu. 
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Radny Grzegorz Kołodziejczyk 
Ja nie mówię o tym, żeby komuś nie udzielić dostępności do, dostępność to jest udział, każdy ma prawo 
słuchać, każdy ma prawo być. Natomiast jeżeli chodzi o wypowiadanie się, chciałbym, żeby to było 
konkretnie powiedziane na jaki temat, bo wypowiadanie się na każdy temat i robienie polityki nie 
odpowiada mi, jeżeli chodzi o mieszkańców, i mam takie zdanie. I to jest moja sprawa co ja na ten temat 
uważam. I wiele osób tak uważa, natomiast tutaj Radny PiS-u, Radni PiS-u, no wiadomo, jesteście 
opozycją, musicie coś, możecie sobie opowiadać. No to jest wasza sprawa. Będziecie rządzić, to 
będziecie robić sesję na 1 000 osób i będziecie dyskutować. Uważam to, co powiedziałem, 
potwierdzam, decydują Radni, mogą się wsłuchiwać w głos mieszkańców, z Radnymi. My się spotykamy 
z mieszkańcami, rozmawiamy, znamy ich opinię, no a tutaj jest zupełnie inna sytuacja no i kto trochę w 
tej Radzie Miejskiej jest, to wie o co chodzi. Dziękuję. 
 
Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 
Czy ja mogę jeszcze zabrać głos?  
 
Radny Marek Gołosz 
Marek Gołosz jeszcze proszę o głos. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pani Aleksandra Wysocka-Siembiga, proszę. 
 
Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 
Panie Radny Kołodziejczyk, wypraszam sobie, ja sobie nie opowiadam. Ja tylko stanęłam w obronie 
mieszkańca, który przyszedł i w punkcie wolne wnioski mówi o różnych rzeczach, nie mówi na jeden 
temat. Odczekał całą Komisję, nie zabierał na jakiś tam temat konkretny jeden, natomiast odczekał na 
koniec sesji i chciał powiedzieć o paru różnych rzeczach. W związku z tym mówił. Dziękuję, tyle. 
 
Radny Grzegorz Kołodziejczyk 
No to ja jeszcze raz proszę o głos. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pan radny (niewyraźnie). 
 
Radny Marek Gołosz 
W kolejności Marek Gołosz był. 
 
Radny Grzegorz Kołodziejczyk 
Jako Radni otrzymujemy porządek obrad. Ja sobie nie wyobrażam sytuacji, że przychodzą, sam Pan 
Wencepel przed chwilą powiedział, że przychodzili Radni Czułowa w sprawach Czułowa. Ja też bym 
chciał wcześniej wiedzieć, prowadzę komisje i chciałbym wiedzieć, bo chciałbym się do tego 
przygotować, o czym chcą rozmawiać mieszkańcy. A tu po prostu jest permanentna wrzutka i o tym 
mówię i to mi się nie podoba, bo jeżeli przychodzi mieszkaniec z konkretnym problemem, tak było na 
innych komisjach, to zawsze był dopuszczany do głosu, na komisjach podkreślam. Natomiast tutaj 
przychodzi Pan i my nie wiemy, w jakiej sprawie, cały czas są tylko wrzutki, wrzutki, nie można się do 
tego ustosunkować, bo przecież można by się było przygotować. Ja tak pojmuję i dlatego jestem przeciw 
takiemu podejściu do tej sytuacji i to wszystko. I tu nie chodzi Pani Olu, że ktoś Panią obraża, Pani tu 
nikt nie obraża, Pani jest Radną, Pani może sobie opowiadać, może tutaj, może Pani głosować, może 
Pani zabierać głos, ja do tego nic nie mam. Natomiast jeśli przychodzi mieszkaniec, a wypowiada się, 
nie wiem w jakim temacie ma zamiar się wypowiadać, bo czasami są to sprawy takie odchodzące 
troszeczkę od porządku obrad, no to uważam, że to nie jest fair. Dziękuję bardzo. 
 
Radny Marek Gołosz 
Marek Gołosz jeszcze proszę o głos. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pan Radny Marek Gołosz, proszę. 
 
 
 
 

http://bip.umtychy.pl/index.php?action=PobierzPlik&id=495276

Data wygenerowania dokumentu: 2024-07-27 18:34:25



Radny Marek Gołosz 
Ja chciałbym zapewnić mieszkańców, że jak my będziemy rządzić, czyli Prawo i Sprawiedliwość, to to 
wszyscy mieszkańcy będą mogli zabierać głosy, wypowiadać głos i wypowiadać się na różne tematy. 
Każdemu damy prawo do tego, żeby zaproponować swoją jakąś wizję tego miasta. Dla każdego będzie 
miejsce, nawet jak nie zostaniemy wybrani, to też jesteśmy dla was, obojętnie jaką formację 
reprezentujecie, jaką stronę polityczną, nie ma to dla nas żadnego znaczenia. Zawsze w interesie 
mieszkańców tutaj działamy o nic więcej nam nie chodzi. Proszę, Panie           na takie głosy nie 
reagować. Ignorujmy takie głosy, nie odzywajmy się, bo szkoda czasu i życia na to. Dziękuję. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Panie Marku, tylko dodam, że nikt nikomu tu nie zabrania udziału.  
(niewyraźne). 
 
Radny Marek Gołosz 
Jeszcze wniosek chciałem złożyć Panie Przewodniczący, jeżeli mogę. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Tak, proszę. To w takim razie jeżeli wszystkie tutaj uwagi są to dziękuję. Przechodzimy do jeszcze 
wniosku, Pan Radny Marek, proszę ten wniosek.  
 
Radny Marek Gołosz 
Chciałem złożyć tutaj wniosek w imieniu i na prośbę mieszkańców osiedla R2, to w szczególności 
mieszkańców budynków wielorodzinnych przy Rodakowskiego od 5 do 7, od 9 do 17, od 19 do 29 przy 
ulicy Rodakowskiego. Wniosek dotyczy, wnioskuję o przebudowę istniejącej lokalnej wiaty śmietnikowej 
usytuowanej na działce gruntu numer 2541/16. I tu jeszcze tylko chciałbym powiedzieć dlaczego. Stan 
techniczny istniejącej wiaty budzi duże zastrzeżenie odnośnie funkcjonalności estetyki i bezpieczeństwa 
sanitarnego. Nieopodal jest plac zabaw, dzieci mają blisko do tego a spółdzielnie, które tam działają, 
nie mają funduszy. Ta wiata śmietnikowa znajduje się na terenie miejskim, także bardzo proszę o 
poparcie tego wniosku.   
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Oddaję w takim razie wniosek pod głosowanie. Tutaj będą podzielone, czy wszyscy są za, to zaraz 
przeczytamy może, po kolei. Pani Radna Karolina Chemicz-Pałys? Pan Radny Marek Gołosz? 
 
Radny Marek Gołosz 
Jestem za. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pan Jarosław Hajduk? 
 
Radny Jarosław Hajduk 
Za jestem. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pan Grzegorz Kołodziejczyk? Pan Grzegorz Kołodziejczyk? Pan Andrzej Kściuczyk? 
 
Radny Grzegorz Kołodziejczyk 
Nie głosuję takich wniosków. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pan Andrzej Kściuczyk? 
 
Radny Andrzej Kściuczyk 
Jestem za. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pani Iwona Oleksiak? 
 
Radna Iwona Oleksiak 
Jestem za. 
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Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pani Aleksandra Pabian? Pani Urszula Paździorek-Pawlik? Pani Anita Skapczyk? 
 
Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 
Ale przepraszam, Panie Przewodniczący, czy te osoby nie głosują, czy się wstrzymują, czy, bo teraz ja 
nie wiem, czy się nie odzywają, bo się obraziły czy jak?  
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Brak głosu wpisuję. 
 
Radna Anita Skapczyk 
Panie Przewodniczący, jeżeli tam nie ma jakichś formalnych przeszkód i faktycznie jest to teren gminny, 
to jestem za. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dobrze. Pan Sławomir Sobociński? Pan Józef Twardzik? Pan Dariusz Wencepel?  
 
Radny Dariusz Wencepel 
Jestem za. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pan Sławomir Wróbel? Pani Aleksandra Wysocka-Siembiga? 
 
Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 
Jestem za. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
I Pan Rafał Żelazny. 
 
Radny Rafał Żelazny 
Ja tutaj mam podobne zdanie jak Pani Radna Anita Skapczyk. Jeżeli jest ta wiata na gruncie należącym 
do gminy to jestem za. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dobrze, dziękuję. Czyli mamy raz, dwa… 
 
Radny Marek Gołosz 
Dziękuję wszystkim Radnym w imieniu mieszkańców osiedla R2. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Cztery, pięć, sześć, siedem, osiem, dziewięć. 9 głosów za, przy raz, dwa, trzy, cztery, pięć, sześć, 
siedem,7 nieoddanych.  
 
Radny Dariusz Wencepel 
A może nie ma tych Radnych już?  
 
Aleksnadra Wysocka-Siembiga 
Może nie ma. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
W takim razie, jeżeli nie ma więcej wniosków, dziękuję za dzisiejszą Komisje. Do zobaczenia na sesji.  
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